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 turpinājums 7. lpp.

Ar A/s “Ventbunkers” un citu ostas 
uzņēmumu atbalstu, Kuldīgas novada Pelčos 
projekta “Cerību planēta” ietvaros notiek 
vasaras nometne bērniem un jauniešiem  
ar īpašām vajadzībām.

6. lpp.

“Sakārtot 
lietas” un ņemt, 
kas nav piesiets

J au mēnesi Latvijas mediju telpā un publiskajās 
diskusijās viena no galvenajām tēmām ir t.s. 
“oligarhu sarunas” un to ieraksti, ko publicējis 
populārais nedēļas žurnāls “Ir”. Protams, šajā 

ziņā nav izticis arī bez Ventspils pilsētas domes priekš-
sēža Aivara Lemberga vārda piesaukšanas. Jo – kā nu 
bez tā... Un atkal atbilde no Kurzemes puses bijusi 
viena un tā pati: tie visi ir meli, vainīgi “sorosīti”, pēr-
kamie mediji, Ventspils iekšējie un ārējie ienaidnieki 
un, kas zina, varbūt pat citplanētieši, kas grib sagraut 
sūrā un grūtā darbā uzcelto pilsētas labklājību un 
ierindas ventspilnieku laimi.

No vienas puses tiek publicēti argumenti, dokumen-
ti un fakti, no otras – tradicionālais arguments “tie ir 
meli” un vēl padomju gados ierastais “ārējo ienaid-
nieku” apkarošanas paņēmiens: “pats muļķis” un “pie 
jums toties nēģerus sit!”. Šāda oponentu apkaroša-
nas taktika, kam komplektā nāk naudas un ietekmes 
izmantošana oponentu iznīcināšanā vai vismaz ierobe-
žošanā, bija ļoti raksturīga deviņdesmito gadu sākuma 
“džungļu kapitālismam”. Laiki valstī ir mainījušies, bet 
viena citadele tomēr vēl saglabājusi šo pieeju varas 
noturēšanai. Diemžēl tā ir mūsu Ventspils, kur nedar-
bojas normāli demokrātiski likumi, tiesiskuma ievēro-
šana, normāla uz cieņu un godīgumu balstīta attiek-
sme pret iedzīvotājiem, pilsētu un valsti kopumā.

“Ventspilnieks.lv” iepriekšējos numuros publicēja 
rakstu sēriju par t.s. “Ventspils bagātību” uzkrāšanas 
un varas uzurpēšanas vēsturi. Kā redzams, šajā ziņā 
mūsu pilsētā maz kas ir mainījies. Analizējot deviņ-
desmito gadu sākuma notikumus, rakstījām, ka jau 
toreiz pilsētas izpildvara, dalot “valūtas miljonus”, 
izmantoja visus līdzekļus, lai noturētos, lai tiktu pie 
toreiz bagātīgi plūstošās naftas upes labumiem, lai 
nodrošinātos jebkurām situācijām – gan ekonomis-
kā, gan politiskā ziņā. Un noturētos pie “siles” gan 
tad, ja uzvarētu Latvijas neatkarības aizstāvji, gan 
tad, ja pēkšņi tomēr padomju impērija nesabruktu. 
“Oligarhu sarunu” ieraksti uzskatāmi parāda – ir cil-
vēki, kuru politbizness balstīts uz “lietu sakārtoša-
nu” nevis virzību uz attīstību. Uz to, lai “pārdalītu” 
vai “izrautu kumosu”, nevis uz to, lai atrastu veidus 
pašiem nopelnīt un virzītos attīstības virzienā. Jo tā ir 
vienkāršāk, tā ir varas elitei vieglāk – pakampt, izshē-
mot un “sakārtot” jau esošu un citu sastrādātu labu-
mu noteikti var bez liekām pūlēm, ja ir vajadzīgās 
sviras un ietekme, kas iegūta visnotaļ “pelēkā” veidā.

Lai kā tur arī nebūtu, situācija pamazām mainās. 
Un “Ventspilnieks.lv” cer, ka pat tie, kuri joprojām akli 
tic “sakārtotajai Ventspilij”, kuras spožums balstīts uz 
pompoziem sabiedrisko attiecību pasākumiem, dār-
giem salūtiem un spožām sapņu pilīm, drīz sapra-
tīs – šeit viss nav kārtībā. Un pārliecināsies, ka aiz 
“Potjomkina sādžas” nokrāsotajām fasādēm patiesībā 
ir korupcijas un varas uzurpēšanas purvs. Lai kaut kas 
mainītos, ir jāmainās arī cilvēku uztverei: no uzska-
ta “viņš jau zog, bet arī pilsētai labums” uz pārliecību 
“mūsu vadītājiem jābūt godīgiem un domājošiem par 
mums, pilsētu, valsti”. Pamazām viss mainās – lēnām, 
bet noteikti un nenovēršami. 

Ar cieņu,
patiesi esot ventspilnieku pusē –

jūsu “Ventspilnieks.lv”

Labdari Pelčos sarūpējuši 
vasaras nometni bērniem
Jau desmito gadu pēc 
kārtas Kuldīgas novada 
Pelčos, speciālās inter-
nātpamatskolas – attīs-
tības centra telpās pro-
jekta “Cerību planēta” 
ietvaros notiek vasaras 
nometne bērniem un 
jauniešiem ar īpašām 
vajadzībām. Tāpat kā 
iepriekšējās reizēs, 
šogad to laikā no 26. 
jūnija līdz 2. jūlijam 
organizē ventspilnieču 
Daces Bondares un 
Elitas Lapiņas dibinātā 
biedrība “Palīdzības 
centrs Spēkavots”. 

Vasaras nometni Pelčos apmeklē Valsts prezidents Raimonds Vējonis ar dzīvesbiedri Ivetu, kura ir 
patronese vairākiem projektiem, kas saistīti ar izglītību un atbalstu bērniem ar īpašām vajadzībām. 

A 
ptverot ne tikai 
Ventspili, bet 
arī citus Latvijas 
n o v a d u s , 
" Sp ē k avo t s " 

darbojas ciešā  emocionā-
lā un finansiālā sasaistē ar 
Latvijas Baptistu draudžu 
savienību un virkni Ventspils 
ostā strādājošu komercsa-
biedrību, kā arī pateicoties 
daudzu privāto labdaru un 
sabiedrisko organizāciju 
atbalstam.

                                     
DĀVANA NO DEBESĪM 
UN LABIEM ĻAUDĪM

Šogad nometnes devīze ir –  
"Dāvana no debesīm", jo 
nedēļas ritumā ar tās dalīb-
niekiem –  bērniem un viņu 
vecākiem – tiks runāts par 
zemes ļaudīm pieejamām 
dzīves vērtībām un to izman-
tošanu labiem darbiem un 
sevis pilnveidošanai.   

Jubilejas gadskārtā apmek-
lēt nometni bija ielūgti un 
arī ieradās Valsts prezidents 
Raimonds Vējonis ar dzīves-
biedri Ivetu, kura ir patro-

nese vairākiem projektiem, 
kas saistīti ar izglītību un 
atbalstu bērniem ar īpašām 
vajadzībām. 

Nometnes organizētā-
ja Elita Lapiņa pastāstīja, ka 
pirms desmit gadiem līdzek-
ļu pietika, lai nometnē varētu 
uzņemt tikai 30 dalībnieku, 
kopā skaitot bērnus un viņus 
pavadošos vecākus. Šovasar 
tajā uzturēsies jau 122 cil-
vēki, tanī skaitā 42 bērni un 
jaunieši. Tikpat daudz  ir brīv-
prātīgo jauniešu – sargeņģe-
ļu (tanī skaitā no ārvalstīm),  
kas viņiem palīdzēs sadzīvē, 
jo 16 dalībnieki spējīgi pār-
vietoties tikai ratiņkrēslos, un 
arī pārējiem par sevi pilnvēr-
tīgi parūpēties traucē dažādas 
kaites. Savukārt 20 dažādu 
speciālistu strādās, lai nomet-
nes dalībniekiem būtu pie-

ejama medicīniskā aprūpe un 
gādās arī, lai viņi interesantā 
veidā iegūtu jaunas zināša-
nas un prasmes, savu iespēju 
robežās dotos piedzīvojumu 
meklējumos turpat dabā un 
pat izbraucienā uz Ventspili.

 
AR BIEDRĪBAS 
"VENTSPILS 
UZPLAUKUMAM" 
ATBALSTU

Elita Lapiņa neslēpa, ka 
nometnes uzturēšana prasa 
prāvus līdzekļus – rēķinot uz 
katru dalībnieku, tie ir 115 
eiro. Šovasar apmēram čet-
ras piektdaļas izdevumu 
sedz pavisam nesen dibinā-
tā biedrība “Ventspils uzplau-
kumam”, kurai līdzekļus lab-
darībai domātiem mērķiem 
ziedo Ventspils ostā strādājo-
šie uzņēmumi "Ventbunkers", 

"Baltijas Ekspresis", 
"Unifreight", "Ventspils 
Tirdzniecības osta", "Kālija 
parks" un citi. No šiem pašiem 
avotiem “Cerību planētas” 
projekts finansēts arī iepriek-
šējā gadā. Enerģiskā kundze, 
kura Ventspils baptistu drau-
dzē vada arī Sieviešu kalpoša-
nas apvienību, ar pateicību un 
lepnumu stāstīja, ka nomet-
nes pastāvēšanai līdz šim ik 
gadu un arī tagad savu laiku 
ziedo desmiti brīvprātīgo jau-
niešu un speciālistu, jo daudzi 
no viņiem tā dēļ darbā spe-
ciāli ņem brīvdienas vai atvēlē 
daļu sava atvaļinājuma. 

“Mums nepietiek naudas, 
lai viņus atalgotu. Un, pat ja 
tā būtu – tas ir sirdsdarbs, par 
kuru ar laicīgiem līdzekļiem 
nav iespējams samaksāt,” 
vērtēja nometnes organizē-
tāja. Viņa pati kopā ar meitu 
Daci Bondari ir spilgts pie-
mērs šādam nesavtīgumam, 
jo abas savulaik, cenšoties 
rast izeju no personīgi grūtas 
situācijas saistībā ar pašu bēr-
niem, caur "Spēkavota" dibi-
nāšanu un nometņu organi-
zēšanu Pelčos spējušas dot 
atvieglinājumu un cerību des-
mitiem ģimeņu visā Latvijā.
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Lai arī Ventspils zīmols ir “Pilsēta ar 
rītdienu”, domes darbā maz kas mainās 
un joprojām sēžu kārtība ir absurda un 
ne visiem saprotama. Proti, Ventspils 
mēra amatā atkārtoti iecelts joprojām 
atstādinātais no mēra amata pienāku-
miem Aivars Lembergs, kurš aizvien ne-
vada nevienu domes sēdi, trešajā jaunā 
sasaukuma domes sēdē aizbildinoties ar 
“sliktu balsi”.

Veselības ministrijas (VM) un Latvijas 
Ģimenes ārstu asociācijas (LĢĀA) streika 
sarunās vienošanās nav panākta, tāpēc 
3. jūlijā sāksies beztermiņa ģimenes 
ārstu streiks, informē LĢĀA prezidente 
Sarmīte Veide.

Bezdarba līmenis Ventspilī 5,7% 
Reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsē-
tā jūnija beigās ir saglabājies 5,7% robežās 
ekonomiski aktīvo iedzīvotāju vidū. Bez darba 
bija 969 ekonomiski aktīvi iedzīvotāji, liecina 
Nodarbinātības valsts aģentūras (NVA) dati. 
NVA Ventspils filiālē uz 26.jūniju vislielākais 
brīvu vakanču skaits ir zivju apstrādātājs (10), 
metāla konstrukciju atslēdznieks (10), metāla 
būvkonstrukciju montētājs (10), veikala kasie-
ris (6) un šuvējs (5).
Pašlaik zemākā reģistrētā bezdarba līme-
nis ir Valmierā, kas par 0,1% ir apsteigu-
si Rīgu – attiecīgi 4,3% un 4,4%. Ar 5,0% 
seko Jelgava, pēc tam – Ventspils, Jūrmala 
(6,0%), Jēkabpils (9,0%), Liepāja (9,5%) un 
Daugavpils (10,5%). Latvijā vidējais reģistrētā 
bezdarba līmenis šobrīd ir 7,3%.

"Venta-1" signālu uztveršanā 
varēs iesaistīties ikviens 
radioamatieris
Ventspils Augstskolas izstrādātā Latvijas pirmā 
satelīta "Venta-1" izveide sniegusi jaunas zinā-
šanas un iespējas pētniekiem un studentiem, 
turklāt tā signālu uztveršanā varēs iesaistīties 
ikviens radioamatieris. Satelīts "Venta-1" uz 
zemes staciju Ventspils Augstskolā pārraidīs 
kosmosā uztvertos kuģu automātiskās iden-
tifikācijas signālus, fotogrāfijas, kas izdarī-
tas ar satelīta fotokamerām, kā arī telemet-
rijas datus par paša satelīta sistēmu stāvokli 
un darbību. Visa šī informācija tiek pārraidīta 
kodētu digitālu signālu veidā un nav dzirda-
ma vienkāršā uztvērējā. Vienīgā informāci-
ja, kas tiek pārraidīta atklāta teksta veidā, ir  
satelīta bākas signāls. To varēs uztvert jebkurš 
radioamatieris 437,325 MHz frekvencē. Bākas 
signāls informē tā uztvērēju, ka šo signālu 
raida Latvijas satelīts "Venta-1", kā arī īsi rak-
sturo pašu satelītu.

108 naktsmītnes sacentīsies 
par labākā izmitināšanas 
uzņēmuma balvām
Izsludināts ikgadējais konkurss, kurā izvērtēs 
un noskaidros labākās naktsmītnes Ventspils 
pilsētā piecās kategorijās – viesnīcu grupā, 
viesu namu grupā, brīvdienu māju grupā, kā 
arī labākās naktsmītnes privātmājā, hoste-
ļos un jauniešu mītnēs. Neatkarīgu eksper-
tu komisija vērtēs visus izmitināšanas uzņē-
mumus, kas savu saimniecisko darbību veic 
Ventspils pilsētas administratīvajā teritorijā, 
un kas ir reģistrēti Ventspils pilsētas domes 
Tūrisma informācijas centra datu bāzē. Šobrīd 
Ventspilī ir 108 naktsmītnes dažādās kate-
gorijās. Eksperti izmitināšanas uzņēmumus 
apmeklēs klātienē, kā arī veiks pārbaudes 
sazināšanos pa oficiālo telefonu un e-pastu.

Romas līguma 60. gadadienas 
jubilejas izstāde piestāj 
Ventspils bibliotēkā
Atzīmējot Romas līguma parakstīšanas 
60.gadadienu, šogad Latviju apceļo izstāde, 
kas veltīta šī līgumu mantojumam mūsdienu 
Eiropai. No nākamās nedēļas līdz 13.jūlijam 
izstāde aplūkojama Ventspils Galvenajā biblio-
tēkā. Ceļojošajā izstādē aplūkojami dokumen-
ti, fotogrāfijas un citas liecības par ES izveidi un 
attīstību no pagājušā gadsimta 50.gadiem līdz 
mūsdienām.  Izstādē vēsturiskas brošūras, tie-
sas spriedumu titullapas, juridiski dokumenti, 
institūciju vadītāju vēstules, preses izdevumi 
un fotogrāfijas ataino EEK tapšanu, Romas, 
Māstrihtas, Amsterdamas, Nicas un Lisabonas 
līgumu izveidi un ratificēšanu, iekšējā tirgus, 
Muitas savienības, Šengenas zonas izveidi un 
ceļu uz vienoto valūtu. 

VENTSPILĪ Lembergs turpina nevadīt Ventspils 
domes sēdes; šoreiz viņam «slikta balss»

Jau trešo pēc kārtas Ventspils domes sēdi 
pēc 3.jūnija pašvaldību vēlēšanām vada viņa 
1. vietnieks infrastruktūras jautājumos Jānis 
Vītoliņš. Tikmēr uzaicinātajiem uz sēdi Vides 
aizsardzības un reģionālās attīstības ministri-
jas (VARAM) pārstāvjiem skaidrot šo situāci-
ju sēdes laikā neizdodas, Vītoliņš ļauj viņiem 
izteikties tikai pēc sēdes, Lembergam uz pēc 
sēdes diskusiju nepaliekot.

Trešā Ventspils domes sēde sākas ar paša 
mēra kavēšanos, ierodoties 9 minūtes vēlāk 
pēc sēdes sākuma. Uzreiz no galda tiek 
noņemts žurnālistu mikrofons.

Opozīcijas pārstāvis Ģirts Valdis Kristovskis, 
kurš pārstāv apvienoto "Vienotības", 
Nacionālās apvienības un Latvijas Reģionu 
partiju sarakstu, uzdod jautājumus, kāpēc 
domes priekšsēdētājs nevada sēdi, kāpēc 
jaunievēlētā dome netiek iepazīstināta, 
kāpēc tika pārtraukta pirmā sēde un kāds 
bijis iemesls sasaukt ārkārtas sēdi, kuras 
laikā, iespējams, deputātiem vēl nav bijis 
mandātu? Konkrētas atbildes uz šiem jau-
tājumiem netiek saņemtas, kā saka Vītoliņš 
– pirmā un ārkārtas sēde notikusi atbilstoši 
likumam un viss ir atspoguļots protokolos, 
kuru kolēģiem nav.

Uz pretenziju, kāpēc Vītoliņš nevis 
Lembergs kā domes priekšsēdētājs vada 
sēdi, Lembergs savukārt atbild: “Man nav 
veselība, šodien man slikta balss.”

Uz opozīcijas jautājumiem Lembergs neat-
bild, šoreiz nepieminot savus fiziskos trūku-
mus, bet norādot, ka “mums ir domes sēde 
nevis preses konference, ejam uz priekšu.”

Deputāts Aivis Landmanis atkārtoti sēdē 
uzsver, ka vārds jādod VARAM pārstāvjiem, 
tomēr Vītoliņš domes sēdes laikā to darīt 
neļauj, uzsverot, ka vārds no Rīgas atbrauku-
šajām amatpersonām tiks dots pēc sēdes, un 
deputāti, kuri vēlēsies palikt, var palikt un ar 
viņiem runāt, kuri nevēlēsies, var nepalikt. 
Lembergs palicēju vidū nav. Paliek vienīgi 
opozīcijas pārstāvji.

Arī pēc sēdes diskusijā maz skaidru atbilžu. 
Landmanis aicina pārbaudīt sēdes protokolus 

un lūdz VARAM tiem sekot. “Mums šķiet, ka 
runājam dažādās valodās un svarīgie jautā-
jumi netiek atspoguļoti,” atzīmē Landmanis.

VARAM pārstāvji – pašvaldību departamen-
ta direktors Aivars Mičuls un juridiskā depar-
tamenta direktors Kaspars Cirsis – turpina 
nepiekrist, skaidrojot terminu “prombūtne”. 
Pēc viņu teiktā, “prombūtnes” jēdziens būtu 
skatāms kā jebkurš šķērslis, kas liedz pildīt 
domes priekšsēdētāja pienākumus. “Kāds 
tad ir Lembergam šķērslis jau desmit gadus? 
Ja cilvēks ir prom, tad viņš ir prom,” par 
situāciju, kur domes priekšsēdētājs, esot klāt 
sēdēs, pats nevada nevienu sēdi, izbrīnīts 
Landmanis.

Diskusija tiek pārtraukta, jo sākas jauna 
sēde. Opozīcija neapmierināta, tikmēr VARAM 
pārstāvjiem situācija šķiet normāla. 

Simona Šjadīte, BNN

Ģimenes ārsti nevienojas ar VM,  
3. jūlijā sāksies beztermiņa streiks

LĢĀA izveidotā streika komiteja 2017. 
gada 12. jūnijā iesniedza streika pieteiku-
mu Veselības ministrijai, Nacionālajai trīs-
pusējās sadarbības padomei un Valsts darba 
inspekcijai. Ģimenes ārsti plāno sākt strei-
ku 2017. gada 3. jūlijā un pārtraukt ģime-
nes ārsta pakalpojumu sniegšanu līdz brī-
dim, kad izdosies panākt vienošanos ar 
Veselības ministriju un valdību par streika 
prasību izpildi.

Streika laikā ģimenes ārstu prakses vie-
tas, kurās strādā māsa vai ārsta palīgs (vai 
reģistrators), būs atvērtas, nodrošinot māsas 
vai ārsta palīga pieejamību, sniedzot kon-
sultācijas savas kompetences ietvaros – bez 
ģimenes ārsta iesaistes, izglītojot pacientus 
un viņu piederīgos veselības veicināšanas 
un veselības aprūpes jomā, veicinot pacien-
tu pašaprūpes spējas un veicot citus savus 
darba uzdevumus, kā arī sniedzot pirmo un 
neatliekamo medicīnisko palīdzību.

Streika laikā medicīnisko palīdzību būs 
iespējams saņemt, zvanot uz ģimenes ārstu 
konsultatīvo tālruni 66016001, vēršoties pie 
dežūrārstiem, dodoties uz steidzamās medi-
cīniskās palīdzības punktiem, vēršoties slim-
nīcu uzņemšanas nodaļās, kā arī dzīvībai kri-
tiskos gadījumos zvanot Neatliekamās medi-
cīniskās palīdzības dienestam. Tādēļ LĢĀA 
aicina pacientus vēl pirms streika vērsties 
ģimenes ārstu prakses vietās, lai pagarinā-
tu receptes un saņemtu citu nepieciešamo 
ģimenes ārsta veikto veselības aprūpi.

Latvijas Ģimenes ārstu asociācija uzskata, 
ka situācija ģimenes medicīnā ir kļuvusi kri-
tiska. Valsts ilgstoši nemaksā taisnīgu atalgo-
jumu par ģimenes ārsta sarežģīto un apjo-
mīgo darbu. Vienlaikus valsts iestādes prasa  
pildīt tādas prasības, kurām ir nepieciešami 
arvien lielāki ģimenes ārsta laika, darba un 
naudas ieguldījumi. Ģimenes ārsta koman-
dā strādājošo medicīnas māsu un ārstu palī-
gu atalgojums ir tik niecīgs, ka ģimenes 
ārsts nevar nodrošināt darbam nepiecieša-
mās komandas izveidošanu un ilgtspējīgu 
attīstību. Veselības ministrija plāno novāji-
nāt esošās ģimenes ārstu prakses un pie-
dāvā reformu, kas pasliktinās ģimenes ārstu 
un  māsu darba apstākļus. Neraugoties uz 
to, ka e-veselības sistēmai ir būtiski trūku-
mi, tā funkcionē vāji, Veselības ministrija un 
Ministru kabinets pieprasa, lai ģimenes ārsti 
obligāti lieto e-veselības sistēmu no 2017. 
gada 1. septembra.

STREIKA PRASĪBAS:
1. Palielināt šobrīd noteikto kapitācijas 

naudas maksājumu ģimenes ārstam 1,25 
eiro par 30% katru gadu turpmākos  3 gadus 
(2018., 2019. un 2020. gadā), t.i., 1,63 eiro 
2018.gadā, 2,11 eiro 2019. gadā, 2,75 eiro 
2020. gadā.

2. Palielināt ģimenes ārsta veikto manipu-
lāciju tarifus, kopējo apmaksas apjomu palie-
linot ne mazāk kā par 45% 2018. gadā.

3. Palielināt māsu un ārstu palīgu atalgo-
jumu par 30% katru gadu 3 nākamo gadu 
laikā.

4. Atbalstīt esošo ģimenes ārstu neat-
karīgu prakšu attīstību, tai skaitā jaunatve-
ramo ģimenes ārstu prakšu izveidošanas 
un aprīkošanas finansēšanu. Nepieļaut tādu 
ģimenes ārstu darba reformu, kā paredzēts 
Veselības ministrijas reformu plānā.

5. Nodrošināt, ka e-veselības sistēmas 
katru daļu (e-DNL, e-recepte utt.) ģimenes 
ārstam obligāti ir jāsāk lietot tikai 12 mēne-
šus pēc tam, kad LĢĀA ir saņēmusi pārlieci-
nošus datus gan par konkrēto e-veselības sis-
tēmas daļu efektīvu funkcionalitāti, gan par 
tehniski un tiesiski nodrošinātu augsta līme-
ņa pacientu tiesību un datu aizsardzību. 

LĢĀA aicina 
pacientus vēl pirms 
streika vērsties 
ģimenes ārstu 
prakses vietās, lai 
pagarinātu receptes 
un saņemtu citu 
nepieciešamo 
ģimenes ārsta veikto 
veselības aprūpi.
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Ventspils ir vienīgā pašvaldība Latvijā, kurā pilsētas mēram jau teju desmit 
gadus ir piemērots drošības līdzeklis - aizliegums pildīt Ventspils pilsētas 
domes priekšsēdētāja amata pienākumus. Šis sasaukums nav izņēmums 
– lai arī domes sēdes formāli vada priekšsēdētāja pirmais vietnieks infra-
struktūras jautājumos Jānis Vītoliņš, nevienam nav noslēpums, kurš patiesī-
bā nosaka domes darbu. 

Redakcijas e-pastā nonākusi ventspilnieka Jāņa Grandava vēstule, kurā viņš dalās 
savās emocijās par nesen kā notikušajām Ventspils domes vēlēšanām, un to, kā 
notikusi jaunā domes vadītāja ievēlēšana. Lūk, Jāņa Grandava viedoklis:

Lasītāja viedoklis

Skumīgas pārdomas par mūsu izvēli

- Izvēlēties mazāko no ļaunumiem. Tāpat 
jau nekas nemainīsies. Labāk zināms ļau-
nums nekā nezināms labums. Viņi zog, 
bet vismaz kaut ko atstāj pilsētai. Mana 
balss jau tāpat neko nenozīmē. Ir taču dzir-
dēti šie argumenti, vai ne? Tie parasti ir 
attaisnojumi tam, kāpēc kaut ko neizda-

rīt un kāpēc kaut ko vispār mainīt. Vēlēšanu 
rezultāti Ventspilī nepārsteidza. Patiesībā – 
tie pat bija cerīgāki nekā varēja gaidīt. Man 
nav ilūziju par “Lemberga fanu klubu”, tie ir 
cilvēki, kuri pēc būtības nedomā, bet tikai 
tic, ka tie ļaunie “ir tur, ārā”, neļaujot mūsu 
Vadonim strādāt un apkarojot Ventspils “brī-

vības asnus”. Tā ir vieglāk – ļaut, lai visu 
izlemj mūsu vietā, visu pasaka priekšā un 
pat tad, ja tevi pazemo, tad uztver to kā 
nepieciešamību, jo bargais tēvs taču zina, ka, 
ieperot bērnus, viņš grib tikai labu. Tiesa gan, 
lasot “Ventspilnieks.lv” un arī valsts presi, var 
redzēt, ka jaunais – vecais domes vadītājs 
klaji ignorē likumus un pieņemtās juridis-
kās normas pat pirmajā jaunās domes sēdē, 
bet “balsošanas mašīna” nobalso to, ko grib 
Vadonis. Vienalga, vai tas ir pareizi vai arī 

nepareizi, likumīgi vai arī īsti nē. Ceru, ka 
“Ventspilnieks.lv” par to rakstīs un neap-
stāsies pusceļā, sekojot līdzi domei mūsu 
pilsētā. Noteikti gribētu izlasīt, kā tad tālāk 
risināsies absurdā situācija ar domi, kuras 
vadītājs pēc tiesas lēmuma nedrīkst pildīt 
savus pienākumus. Var teikt, ka Ventspils 
dome ir unikāla visas valsts un, iespē-
jams, visas Eiropas Savienības mērogā. 
Tikai diezin, vai ar šādu “unikalitāti” mums 
ir iemesls lepoties.

Tas, cik tiesiski korekti un 
taisnīgi pret sabiedrības 
interesēm rīkojas varas 
vairākums, arī nosaka to,  
cik sekmīgi vēlētāju interesēs 
darbojas pašvaldībā  
pārstāvētie spēki.

Tiesiskums un godprātība nav tikai vārdi

S 
priežot pēc pagājušās domas 
sēdes, uz kuru situācijas skaidroša-
nai bija uzaicināti arī  VARAM paš-
valdību departamenta direktors 
Aivars Mičuls un juridiskā depar-

tamenta direktors Kaspars Cirsis, ministri-
ju šāda situācija pilnībā apmierina. Tiesa, 
atklāts paliek jautājums, vai ministrija būtu 
tikpat saprotoša arī tad, ja līdzīgā situācijā 
nokļūtu kādas nelielas pašvaldības politiski 
neietekmīgs vadītājs.

PĀRKĀPUMI JAU  PIRMAJĀ SĒDĒ
Deputāts Aivis Landmanis norāda, ka 

nopietni pārkāpumi bijuši jau jaunievēlētās 
domes pirmajā sēdē. Proti, pēc domes priekš-
sēdētaja ievēlēšanas viņam saskaņā ar likumu 
“Par pašvaldībām” vajadzētu ņemt vadības 
grožus savās rokās. Labi saprotamu iemeslu 
dēļ tas nenotika, bet par sēdes slēgšanu pazi-
ņoja vēlēšanu komisijas priekšsēdētaja Baiba 
Līdaka, kurai likums šādas tiesības neparedz. 
Pēc sešu “Latvijai un Ventspilij” deputātu pie-
prasījuma tika sasaukta ārkārtas domes sēde, 
lai ievēlētu domes priekšsēdētāju vietnie-
kus un pastāvīgās komitejas. Aivis Landmanis 
uzsver, ka minētās sēdes beigās (norāde ir 
attainota arī protokolā), deputāti ārkārtas sēdi 
ir sasaukuši pirms pirmās sēdes, kad deputāti 
vēl nemaz nebija saņēmuši savas mandātus, 
un tas liek apšaubīt atsevišķu deputātu rīcī-
bas likumību, ārkārtas sēdes sasaukšanas tie-
siskumu. Šķiet, lieki piebilst, ka VARAM tāds 
“sīkums” nešķita uzmanības vērts…

Ar ministrijas pārstāvjiem tika runāts arī 
par gadiem ilgo juridisko ekvilibristiku. Tas 
ir, priekšsēdētāja nespēju pildīt pienākumus 
aizkavējuma dēļ un spēju priekšsēdētājam 
būt klātienē kā deputātam vienlaicīgi atro-
doties prombūtnē kā domes priekšsēdētā-
jam. “Kādi aizkavējumi bija jaunievēlētajam 
domes priekšsēdētājam, ja reiz sešiem depu-
tātiem bija jāsasauc ārkārtas sēdi balstoties 
uz 28.1. panta normu? Vai par šiem aizka-
vējumiem ir informēts VARAM? Vai VARAM 
apmierina šāda situācija, ka pašvaldību jau 
desmit gadus vada persona, kurai ir šādi aiz-
kavējumi? Vai tas ir normāli?” – šis ir tikai 
viens no jautājumiem, kuru Landmaņa kungs 
uzdeva VARAM pārstāvjiem.

VARAM FORMĀLAIS SKATĪJUMS
Uz "Ventspilnieks.lv" jautājumu, vai no 

VARAM pārstāvju skaidrojuma netiek 
atbalstīta absurdā situācija – kārtējo reizi 
par Ventspils domes priekšsēdētāju deputā-
ti ievēlējuši cilvēku, kuram ģenerālprokura-
tūras un tiesas noteiktais drošības līdzeklis 
liedz šo amatu pildīt –, Apvienotā saraksta 

līderis Ģirts Valdis Kristovskis teica: “Ir skaidrs, 
ka 27.jūnija domes sēdē klātesošie VARAM 
juristi pat necentās saskatīt absurdo faktu, 
ka par Ventspils domes priekšsēdētāju tiku-
si ievēlēta persona, kurai tiesa piemērojusi 
drošības līdzekli – aizliegumu pildīt specifiski 
šo amatu. Viņi uz šī aizlieguma apiešanu ska-
tās formāli. Viņu skatījumā, ja A.Lembergu 
atbalstošie deputāti no partijas “Latvijai un 
Ventspilij” ir atraduši formu, kā apiet tiesas 
lēmumu par A.Lembergam tiesas piemēroto 
aizliegumu, tad viss ir kārtībā. Viņi pat nemē-
ģina iedziļināties, kāpēc tiesa šādu drošības 
līdzekli ir piešķīrusi. Viņi nevērtē ne tikai tie-
sas aizlieguma pamatojumu (amata nozie-
gumi pildot Ventspils domes priekšsēdētāja 
pienākumus), bet arī nevērtē to, vai parti-
jas “Latvijai un Ventspilij” deputātiem vai pat 
Aivaram Lembergam pašam būtu bijis jāres-
pektē tiesas aizliegums un jāatturas no dar-
bībām, kas parāda klaju necieņu tiesai. Tā 
kā šeit ir runa par formālu “skatīšanos caur 
pirkstiem”. No otras puses, varu saprast šādu 
pasīvu pozīciju, jo VARAM juristi nepārstāv 
tiesu, kurai pašai būtu jāskatās, kā tās uzlik-
tais aizliegums tiek lietots. Viņi acīmredzot 
nevēlas dot izvērtējumu par to, kādas morā-
li ētiskās sekas rodas, kā pieaug tiesiskais 
nihilisms sabiedrībā, ja šādi gadījumi, kāds ir 
Ventspils domē, kļūst par normu. Acīmredzot 
viņi šos jautājumus atstāj ārpus savas kom-
petences un atbildības. Līdz ar to viss turpinās 
pēc klasiskās shēmas – “mazos blēžus liek 
cietumos, lielos blēžus ceļ amatos”."   

JA IR POZĪCIJAS PĀRKĀPUMI, 
OPOZĪCIJA IEBILST

Spēcīga opozīcija kā parlamentā, tā arī 
pašvaldībās ir vērā ņemams dzinulis pozī-
cijas deputātu darbam. Jo opozīcija ir tas 

spēks, kas katru pozīcijas pieņemto lēmumu 
nopietni izvērtē, un nekavējoši ceļ gaismā 
visus aizdomīgos un, iespējams, nelikumīgos 
lēmumus. Tomēr Latvijā jau vairākus gadus 
ik pa laikam aktualizējas jautājums – vai dalī-
šana pozīcijā un opozīcijā pašvaldībās vis-
pār ir loģiska, jo pašvaldības tomēr pamatā 
nodarbojas ar saimnieciskiem, nevis politis-
kiem jautājumiem. “Demokrātiska politiskā 
procesa aksioma ir politiskās pārliecības un 
principu dažādība, politisko spēku darbības 
programmu, noteikto prioritāšu atšķirības,” 
skaidro Ģirts Kristovskis.  

“Runa ir par to, kas šajā sāncensībā iegūst 
tiesības vadīt un pieņemt tiesiski un finan-
siāli saistošus lēmumus pašvaldību dzīvē. Šis 
demokrātijas varas mehānisms darbojas ar 
mazākām vai lielākām kolīzijām un cīņām 
visos varas līmeņos, neatkarīgi vai runa ir 
par pašvaldību vai valsts parlamentu. Pie 
tam jāuzsver, ka visi saimnieciskie jautājumi 
pašvaldībā arī tiek lemti konkrētu politisko 
spēku un konkrētas politikas iespaidā.  Tātad 
arī pašvaldības izstrādā politiku un rīkojas 
saskaņā  ar konkrētu politiku. Tas, cik tiesis-
ki korekti un taisnīgi pret sabiedrības intere-
sēm rīkojas varas vairākums, arī nosaka to, 
cik sekmīgi vēlētāju interesēs darbojas paš-

valdībā pārstāvētie spēki. Ja ir pozīcijas pār-
kāpumi, tad opozīcija iebilst. Tāds ir viens 
no principiem. Tas ir deputātu kompeten-
ces  un godaprāta jautājums, jo īpaši lēmu-
mos, kas saistās ar publiskiem līdzekļiem, 
tajā skaitā ar pašvaldību iepirkumiem, tādu 
vai citādu  ikdienišķu vai attīstības pasākumu 
finansēšanu. Kā rāda dzīve, tad tur ne viss ir 
kārtībā. Piemērs nav tālu jāmeklē. Ne velti 
tieši Ventspilī problēma ar varas un ietekmes 
izmantošanu jau gadiem ir ne vien tiesībaiz-
sardzības iestāžu  uzmanības lokā, bet arī 
izmeklēšanā un iztiesāšanā. Es neesmu ievē-
lēts tāpēc, lai ar šādu situāciju samierinātos, 
lai to kaut kāda “mīļā miera labad” pieņem-
tu par normālu.”   

KĀ STRĀDĀSIM TĀLĀK
Pirmās viedokļu sadursmes pozīcijas un 

opozīcijas starpā jau ir notikušas. Konflikta 
būtība meklējama Apvienotā saraksta depu-
tātu pārliecībā, ka likuma burts, un, gal-
venais, gars ir vienādi saistoši visiem, lai 
cik politiski ietekmīgi šie cilvēki arī būtu. 
Tādēļ "Ventspilnieks.lv" Ģirtam Kristovskim 
uzdeva ierindas ventspilniekiem visbūtiskā-
ko jautājumu. Un, proti, kāda ir Apvienotā 
saraksta deputātu tālākā perspektīva darbam 
Ventspils domē?

“Mēs, protams, apzināmies, ka cīņa par 
tiesiskumu, ētiku un morāli Ventspils domes 
darbā nav mūsu vienīgā un galvenā  misi-
ja. Mums ir jāuzsāk normāla dalība Ventspils 
domes darbā, kas saistās ar  pilsētas ikdienas 
problemātikas risināšanu. Tāpēc es darbošos 
gan Finanšu, gan arī Pilsētas attīstības komi-
tejā. Skatīsimies iespējas, kā panākt savu 
priekšvēlēšanu laikā izvirzīto mērķu  sasnieg-
šanu, kas kalpos ventspilnieku interesēm. 
Protams, darbs mazākumā nesola lielas izre-
dzes, taču par to, kā rīkojas vairākums, īsti 
zināšu un varēšu vērtēt tikai pēc kāda laika, 
kad būs uzkrājusies pirmā darba pieredze 
Ventspils domē. Katrā gadījumā – jācer, ka 
būs arī pa kādai iespējai, ka mūs uzklausīs 
ventspilnieku interešu vārdā.” 

Aija Krasta
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“Oligarhu lietas” kontekstā tika minē-
ti Ainārs Šlesers, Andris Šķēle un Ventspils 
mērs Aivars Lembergs. Atgādināsim, ka 
Šleseru turēja aizdomās par tirgošanos ar 
ietekmi, lēmumu pieņemšanu sev slēpti 
piederošu uzņēmumu labā, neatļautu pie-
dalīšanos mantiskos darījumos un izvairīša-
nos no deklarācijas iesniegšanas, Lembergu 
– par tirgošanos ar ietekmi, bet pret Šķēli 
kriminālprocess vispār netika vērsts.

KĀ SLEPENO KOALĪCIJU 
VEIDOJA 

2010. gada martā, nākamajā 
dienā pēc Tautas partijas lēmuma 
atstāt Valda Dombrovska valdību, 
viesnīcas "Rīdzene" numuriņā 
tikušies LPP/LC līderis Ainārs 
Šlesers, ZZS premjera kandidāts 
Aivars Lembergs un "Saskaņas" 
līderis Jānis Urbanovičs. Mērķis –  
saskaņot plānus, kā līdz velēša-
nām vājināt “Vienotības” valdību 
un panākt, ka pēc vēlēšanām tri-
jotne var veidot kopīgu valdību.

Kā oligarhi politiku taisīja
Žurnāla “IR” publiskotie tās sauktajā “oligarhu lietā” noklausīto sarunu atšif-
rējumi spilgti parāda, kā Latvijā, izmantojot politisko ietekmi, tiek kārtotas 
lietas politbiznesmeņu interesēs, un kas notiek Latvijas politikas aizkulisēs. 
“Rīdzenes sarunas” atklāj kādi tikumi, paņēmieni un arī leksika valda poli-
tikas virtuvē. Atvainojamies saviem lasītājiem par šajā publikācijā lasāmo 
nenormatīvo leksiku, bet ko lai dara – kungi tā runā… 

nas ar Visu Latvijai! Es Augustam patei-
cu – Visu Latvijai! un Lembergs – aizmirsti! 
Izvēlies – vai nu Visu Latvijai! Vai mani!

Šlesers: Bet tu man atbildi uz jautāju-
mu. Mums jāizrunā atklāti. Pieņemsim, tur-
pina strādāt mazākuma valdība. Mēs ar 
Urbanoviču valstiski rīkojamies, ļaujam strā-
dāt. Jāmokās valdībai, bet nu strādā visi. 
Un vēlēšanu rezultāts sanāk tieši tāds – 
Vienotība plus ZZS ir 51. Es neredzu varian-
tu, kā zemnieki teiks – eu, a mēs te varam 
ar Urbanoviču, ar krieviem, ar sarkanajiem. 
Es neredzu variantu.

Lembergs: Pirmkārt, Urbanovičs un 
Saskaņa šobrīd nav nekādi sarkanie, ja kas. 
Tautas acīs, bļaģ, saproti, sarkanā lupata 
ir bezdarbs, bezdarbs un vēlreiz bezdarbs. 
Noņemtas algas,.

Šlesers: Aivar, bet tu saproti, par ko 
es runāju? Es esmu gatavs saderēt, ka 
Brigmanis nevarēs… Tāpatās  kā es neva-
rētu lekt ārā un teikt – eu, davai es aiz-
eju ar Tēvzemei un aizmirstu, ka mēs ar 
Urbanoviču it kā mēģinājām draudzēties.

Urbanovičs: Man ir piedāvājums. 
Vislabākais veids, kā veidot drošību nākotnē, 
ir sadarbība tagadnē. Es piedāvāju izstrādāt 
saskaņotu rīcību, kā piespiest Dombrovski 
vilkt ārā budžeta lietas.

Lembergs: Es viņus piespiedīšu.
Urbanovičs: Ja tu piespiedīsi, jautājumu 

nav. Bet ja nē, mans piedāvājums – mēs 
parlamentā saskaņotā rīcībā velkam ārā 
uzdevumus valdībai.

Lembergs: Normāli. Bet man ir lūgums. 
Ja mēs tā spēlējam, tad sarunājam, ka pir-
mie šādus priekšlikumus izsaka zaļie zem-
nieki koalīcijā, ne otrādi.

Urbanovičs: Es atbalstu, ļoti labprāt. Un 
vēl – vai mēs varam šo lietu vienreiz nu tad 
pa īstam, nomenedžēt koordināciju?

Lembergs: Varam, tikai es tev saku – tad 
ir regulāri jāsatiekas un jāsaskaņo. Jo tas, ka 
mēs te sanāksim vienreiz divos mēnešos, 
no tā nekas nemainīsies.

Urbanovičs: Pagājušo reizi, kad mēs 
runājām par to mediju lietu četratā, atcerie-
ties, nu, nekas nenotika.

Šlesers: Es gribētu piekrist Jānim, ka 
mums jāuzliek plāns. Man gribētos, lai 
vēlēšanās tomēr sanāk tā, ka tā 51 balss ir 
mums, nevis tam blokam, kurā ir Vienotība 
un Zaļie zemnieki.

Urbanovičs: Tu man neļāvi pabeigt. Kāds 
ir plāna mērķis? Galvenais mērķis panākt 
to, lai zemnieki sadiršas ar Vienotību tiktāl, 
ka ieraugot to Dombrovska sūtīto plānu, ka 
viņi priekš sevis izdara secinājumu – bļaģ, 
ar šitiem nē, labāk tad ar tiem, pareizi? Bet 
nevis vienkārši sadiršas, bet par lietu – par 
skolotājiem, par zemniekiem.

Šlesers: Jā, variants ir tāds: kāda mums ir 
vajadzīga valdība? Tā kā Aivars parasti uzdod 
pareizu retorisku jautājumu.

Urbanovičs: Vāja.
Šlesers: Mums ir vajadzīga vāja valdība, 

jā. Mana pozīcija ir tāda – mēs liksim viņiem 
strādāt, bļaģ, pat ja Dombrovskis atkāpsies. 
Vot prezidents nāks un strādās pie kritušā 
Dombrovska un mēģinās kaut ko tajā val-
dībā lemt.

Lembergs: Ainār, tu mazliet pārleci – 
drīkst? Man ir priekšlikums, ja runājam par 
saspēli, tad davaj vienojamies par saspē-
li, bet tad iepriekš ir jāaprunā, kuri būs tie 
jautājumi. Par budžetu – tas ir cieti. To es 
esmu pateicis un pierādījis ZZS, kāpēc tas 
ir jādara un kāpēc tas viņiem ir izdevīgi un 
nav izdevīgi Jaunajam laikam. Un es viņus 
piespiedīšu to ceļu iet. Guntis {Blumbergs} 
būs un Guntis to piļīs, viņš iet uz koalī-
cijām. Brigmanis varēs sēdēt pie ratiem. 
Un, Ainār, lai tu saprastu manu tādu… Mēs 
decembrī vai janvārī – tur pacēlās jautājums 
par premjerēšanu. Es viņiem teicu – labi, 
principā varat ar mani rēķināties. Bet mēs 
norunājām, ka šo jautājumu publisko tad, 
kad par to atsevišķi vienosimies atbilstoši 
situācijai. Bet nepagāja nedēļa, Brigmanis 
televīzijā – viņam jautā, ko jūs liksiet pretī 
Šķēlem, viņš saka: Lembergu par premje-
ru, bļaģ. Un, protams, visi sāka bļaut – ZZS 
līderis Lembergs. A huj tauta zina – līde-
ris ne līderis. Saproti, ka šobrīd tas, ka es 
esmu līderis, nozīmē, ka politika, ko realizē 
Dombrovskis – tā ir mana politika. A nahuj 

tad vispār Lembergs vajadzīgs, es jau vispār 
neatšķiros no Dombrovska, saproti? Tāpēc es 
ļoti cieti deklarēju ļoti sistemātiski atšķirīgu 
viedokli, un tā ir politika. Saproti, Brigmanis 
saka kaut ko vienu, es kaut ko citu. Man šī 
atdalīšanās ir jāietur, saproti? Es nevaru pie-
ļaut, ka mani apzināti saista ar esošās valdī-
bas politiku, blaģ. 

UZZIŅAI: 
Pēc Tautas partijas paziņojuma par piecu 
ministru atsaukšanu no Valda Dombrovska 
valdības viņa partija "Jaunais laiks" (JL) 
apņēmās nodrošināt politisko stabilitāti arī 
mazākuma valdības apstākļos. Valdība krīzes 
apstākļos darbojās salīdzinoši veiksmīgi un 
vasaras beigās Latvijas ekonomika sāka uzrādīt 
atjaunošanās pazīmes. V. Dombrovskis tika 
izvirzīts kā partiju apvienības “Vienotība” 
līderis un Ministru prezidenta amata kandidāts 
10. Saeimas vēlēšanās, kas notika 2. oktobrī. 
Saraksts guva uzvaru vēlēšanās, iegūstot 
33 vietas parlamentā. 10. Saeimas pirmajā 
darba dienā 2010. gada 2. novembrī Valsts 
prezidents V. Zatlers uzaicināja viņu sastādīt 
jaunu Ministru kabinetu, un Saeimas ārkārtas 
sēdē jaunā valdība tika apstiprināta ar 63 
balsīm par.
Kā redzam, “Rīdzenes sarunās” izlolotie plāni 
nepiepildījās.

KĀ PAŠIEM SAVU 
PREZIDENTU BĪDĪJA

2010. gada oktobrī drīz pēc vājā 
starta 10.Saeimas vēlēšanās Šle-
sers tiekas ar Lembergu. Šlesera 
un Šķēles apvienība ieguvusi tikai 
8 deputātu vietas un nav piepil-
dījies viņu plāns trijatā kopā ar 
Saskaņu un ZZS veidot valdību. 
Visvairāk balsu ir "Vienotībai", 
kas veidos nākamo valdību ar 
ZZS. Taču Šlesers un Lembergs 
atkal kaļ plānus – kā varētu pār-
ņemt varu pēc prezidenta vēlēša-
nām. Un Šlesers brīdina Lembergu 
uzmanīties no amerikāņu provo-
kācijām.

Šlesers: Draugi no blakus mājas [ASV 
vēstniecības – red.] uzskata, ka situācija ir 
bīstama, jo valdība būs pārāk atkarīga no 
Lemberga. Tas nozīmē, ka valdība var tikt 
gāzta jebkurā laikā. (..) Kamēr Zatlers ir 
uz vietas, viņi daudz maz, a kas būs pēc 
Zatlera? Principā es varu tikai atstāstīt to, ko 
esmu dzirdējis, bet tas viņus ir ļoti nobažījis. 
Doma tāda, ka tev jāskatās pašam, lai tev 
tur atkal neuztaisa kādas provokācijas. Jo 
viņi ir sapratuši – kamēr ir Lembergs, tikmēr 
Zaļie zemnieki skatīsies mutē Lembergam 
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Šlesers: Jautājums tagad ir tāds. Pirmkārt, 
vai mēs varam saskaņot rīcību īstermiņā, nu, 
vot, visi kopā trīs, kas mēs šeit esam. Otrs, 
gribi vai negribi – ir jārunā par 2.oktobri. 
Un es sākšu ar 2. oktobri, vot, kur man ir 
bažas. Vot, beigās sanāks tā, ka Vienotībai, 
Zaļajiem zemniekiem būs 51 vieta, mums 
ar Urbanoviču 49. Finālā es neredzu varian-
tu, kā Zaļie zemnieki aizies pie Šlesera un 
Urbanoviča, nevis ar Vienotību. Tās ir bažas. 
No tā, kā Augusts uzvedas. Es saprotu, ka 
Brigmanis ir konjunktūrists, bet viņš tajā 
pakaļā tā lien, tik dziļi… Es tagad runāju par 
to ideoloģiju, nevis tas, ka mēs te varam 
sanākt un klusi sarunāt. Tādu dziesmu dzie-
dot, Brigmanis – viņš nevarēs nolekt.

Lembergs: Es esmu definējis, ka Zaļajiem 
zemniekiem, startējot vēlēšanās, jāņem 
vērā sekojošs apstāklis – starp tiem, kas var 
tikt ievēlēti, nedrīkst būt tādi, kuri aiz savas 
kaut kādas pārliecības ideoloģiskās jeb 
pagātnes nevar veidot koalīciju ar Saskaņu. 
Tādi nedrīkst būt. Teiksim, kā Visvaldis Lācis. 
Atceries, Brigmanis paziņoja, ka notiek saru-

Lembergs: Es esmu definējis, ka Zaļajiem 
zemniekiem, startējot vēlēšanās, jāņem vērā sekojošs 
apstāklis – starp tiem, kas var tikt ievēlēti, nedrīkst būt 
tādi, kuri aiz savas kaut kādas pārliecības ideoloģiskās 
jeb pagātnes nevar veidot koalīciju ar Saskaņu. (..) 
Es Augustam pateicu – Visu Latvijai! un Lembergs – 
aizmirsti! Izvēlies – vai nu Visu Latvijai! vai mani!
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un klausīs Lembergam, ja vajadzēs  gāzīs 
Dombrovski. Tāpēc ir ļoti svarīgi tev nepie-
ļaut kaut kādas... Saprast, kas ir tās provo-
kācijas (..). Principā no tevis ir atkarīgs šīs 
valdības mūžs.

Lembergs:  Nu, redzi, es tev pateikšu 
tādu lietu. Viņi jau nesaprot, man jau tā 
pieeja ir baigi vienkārša. Nu, pieņemsim, 
labi – ZZS būtu vinnējuši. Nu, labi, Lembergs 
– premjers. Kas – valūtas fonds man nāktu 
pretī kaut kur? Izdrāztu kā mazo ezi, parei-
zi? Tāpēc es pieslēdzos vēlēšanu kampaņai 
pēdējā nedēļā. (..) A es pateikšu, kāpēc es 
tā darīju. (..) Man bija bail, ja es uziešu ar 
pilnu švunku – a mēs novinnēsim, a ko tad 
es darīšu? A nahren man tas vajadzīgs! Vot 
man tas uzdzen…

Šlesers: Aivar, ok, bet ko mēs darām?
Lembergs: Šobrīd nedarām neko. Pozīcija 

vienkārša – Dombrovskis uzvarējis, veido 
valdību. (..) Lai viņš izdara visus tos darbus, 
kas jādara. Viņam nebūs labu ziņu. (..)

Labi, pieņemsim, Dombrovskis nav prem-
jers. A kas ir premjers, pasaki – kurš?

Šlesers ar 8 balsīm neiet cauri.
Es? Es esmu idiots?
Urbanovičs neiet krastā.
Vot vienkārša problēma! Vajadzīgs cil-

vēks, kas …
Šlesers: Aivar, man tev ir priekšlikums. Es 

ar tevi varu runāt pietiekoši atklāti atšķirībā 
no Šķēles – es nekad ar tevi neesmu spēlē-
jis spēles, to tu zini. Līdz pavasarim  tev ir 
svarīgi vienkārši nepieļaut, lai notiek kādas 
provokācijas (..). tas ir viens. Otrs variants 
ir tāds – ir jāieliek pareizs prezidents. Man 
ir priekšlikums sekojošs – tev jānozīmē 
prezidents.

Lembergs: Baigā atbildība.
Šlesers: Piedod, bet nu... Mēs ar Saskaņu 

nobalsojam par, un tev ir savs prezidents. 
Kā saka, viņam jāatbilst kritērijiem, bet 
šoreiz tas nevis tā – trīspusēji saskaņots, bet 
tu uzņemies atbildību par šo posteni. Tev 
ir savs prezidents, kurš X stundā, kā saka, 
varēs tev palīdzēt.

Lembergs: Par kuru cilvēku tu vari, bļaģ, 
garantēt, ka viņš nebūs otrs Zatlers, nu 
pasaki?

Šlesers: Tev jāliek kāds no savējiem! 
Daudz jau tev viņu nav. (..) Apskaties no 
esošajiem deputātiem. Tie, kas ir bijuši 
izpildvarā. Jo, davai, nemeklēsim no malas 
kaut kur – ņemam ar politisko pieredzi. Es 
nezinu, kam tu uzticies vairāk vai nē. Nu, 

Augusts, kā saka, nē... Vajag, kas zina angļu 
valodu, lai nevar pārmest. Kas tev no minis-
triem, Augulis? Kā saka, normāls, jauns cil-
vēks, viņam nav četrdesmit?

Lembergs: Jauns viņš ir. Nav 40
Šlesers: Labi, kas tev tur vēl ir?
Lembergs: Varbūt ir 40, es neesmu pra-

sījis. (..) Prezidentam ir jābūt 40 gadiem?
Šlesers: Jā.
Lembergs: Es jau domāju, Dūklavs būtu 

vo! prezidents. Tikai nu angļu viņam nav.
Šlesers: Tas nebūtu labi. Vējonim ir angļu 

valoda, bet Vējonis pa mīkstu.
Lembergs: Augulis labāks. (..) Es viņu 

domāju satiksmē vai ekonomikā, nu redzēs 
(..)

Šlesers: A kas ar šito Daudzi tev notiek?
Lembergs: Ai, viņš nē.
Šlesers: Pa daudz amati patīk? Nu, 

pagaidi…
Lembergs: Variants ir uzlikt Gundaram.. 

(..) Un nedzers (..)
Šlesers: Aivar, paklausies, es ar tevi runā-

ju tagad pavisam atklāti. Pēc visa kvalificē-
jas Daudze, protams, ļoti labi. Augulis un 
Daudze. Es nezinu, cik Augulim ir gadu, bet 
Daudze ir Saeimas priekšsēdētājs – viņu var 
sagatavot, bet tad viņš zina, uz ko viņš gata-
vojas nepilnu gadu. Un tad par viņu nobal-
so. Tad ir variants skaidrs. Pirmkārt, viņš būs 
prezidents. Viņš nominēs nākamo premjeru, 
tas nozīmē, ka tu varēsi kontrolēt to proce-
su. Otrs moments ir tas, ka pēc vēlēšanām 
viņš nosauks vēl vienu premjeru. Jebkuru 
spēli nav jēga spēlēt, ja tu nezini, ko darīs 
prezidents. (..) Nav jēgas tagad spēlēties, 
kamēr ir Zatlers. Viņš nahuj ir jāvāc nost! 
Jāliek vietā vai Augulis vai Daudze vai kaut 
vai Dūklavs, pofig, bez valodas... Bet nu, kā 
saka, valstij tas nebūtu labāk… Labāk tomēr 
lai tā angļu valoda ir. (..) Esmu gatavs saspē-
lēt ar tevi un šīs lietas izrunāt. Esmu gatavs 
runāt ar Urbanoviču un viss, un tad taisām 
valdību. Ja premjers un prezidents ir viens 
vesels, saproti. Daudze prezidents, Augulis 
premjers, kādas problēmas?

Lembergs: Nekādas.
Šlesers: Saproti, un tev ir divi amati 

uzreiz. Tie jautājumi, kas man būs svarīgi, 
es, kā teikt, ar tevi vienmēr varēšu izru-
nāt. (.l.)

Saproti, tev tādas situācijas varbūt vairs 
nebūs – tev šoreiz ir iespēja uztaisīt pre-
zidentu un premjeru. Es domāju, ka gan 
Urbanovičs, gan Andris, mēs piekritīsim. (..) 

Izvēlies tikai, kurš ir premjers un kurš prezi-
dents, Aivar! Es šito atbalstīšu.

Lembergs: Es jau nezinu, ko domā Jānis. 
Jānis jau arī gribēs par 29 balsīm, viņš teiks 
– paga, paga... spīkers.

Šlesers: Spīkers – Jānis, normāli, pārē-
jo tur sadalīs. Jo ievēlēt prezidentu – tā ir 
maksa par to, lai nonāktu valdībā. Saeimā 
slēgtais balsojums. Koalīcija virza da jebko, 
un Daudze pirmajā piegājienā ir iekšā! Nē, 
nu paklausies, nav viņš alkoholiķis. Paņem 
viņu un pasaki – ja tu pierādīsi, ka deviņu 
mēnešu laikā vari tikt no šitā vaļā… Saproti, 
man tāda sajūta, ka Daudze tomēr pēc pār-
liecības ir pareizajā pusē.

Lembergs: Jā, jā.
Šlesers: Viņš tomēr kritiskos brīžos ir pret 

Zatleru. Viņš tomēr ir pareizi noskaņots. Viņš 
tomēr ir mūsu pusē.

Lembergs: Mhm.
Šlesers: Par dzeršanu es tev neko nevaru 

pateikt. Nu jā, bez angļu valodas – tur būs 
pārmetumi, tur var rasties kritika. Jo Dūklavs 
atbilstu, viņš būtu tāds hozjaistveņniks, bet 
tur kāds var izspēlēt…

Lembergs: Nē, bet Dūklavu var likt arī 
par premjeru!

Šlesers: Jā, varbūt Dūklavu var par prem-
jeru ielikt, vo! Daudze prezidents, Dūklavs 
premjers.

Premjers, piedod, var arī nerunāt angliski, 
nekas nenotiks, jo prezidentam jau jābraukā 
pa visādiem samitiem. Premjers var mazāk 
braukāt.

Lembergs: Tā ir
Šlesers: Un visiem būs skaidrs, tajā brīdī, 

kad no vienas partijas  nāk premjers un prezi-
dents – tu būsi uzvarējis. Bet man nebūs žēl.

Avots: Žurnāls “IR”
https://www.youtube.com/channel/

UCZsev0zq-4mU7nXw0peh47Q

UZZIŅA:
Zatleru “aizvākt” neizdevās. 2011. gada 28. 
maijā valsts prezidents pirmo reizi vēsturē 
rosināja Saeimas atlaišanu, lai novērstu 
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Aivars Lembergs. Ainārs Šlesers. Jānis Urbanovičs.

Māris Kučinskis.Jēkabs Straume.

Latvijas demokrātijas privatizāciju. “Saeima 
parādīja, ka vispirms tā aizstāv šauru grupu 
vai konkrētu cilvēku personiskās intereses, 
nevis valsts intereses,” paziņoja Zatlers, 
norādot, ka arī valdība, kurai būtu jādomā par 
Latvijas nākotnes uzdevumiem un attīstību, 
“vairāk skatās uz to, ko saka kāds cilvēks ārpus 
Saeimas”. Referendumā par Saeimas atlaišanu 
nobalsoja aptuveni 95% vēlētāju. Sekojošajās 
Valsts prezidenta vēlēšanās šo amatu 
neieguva neviens no “Rīdzenes sarunās” 
minētajiem politiķiem – ne Daudze, ne Augulis. 
Ne Dūklavs. 
Tiesa, viens no Šlesera vēlējumiem ir 
piepildījies – no ZZS nāk kā Valsts prezidents 
Raimonds Vējonis, tā ministru prezidents Māris 
Kučinskis. Arī zaļzemniekam Uldim Augulim jau 
otro reizi pēc kārtas tikusi Lemberga piesauktā 
“satiksme”.

KRIMINĀLPROCESS IZBEIGTS. 
AIZMIRSTIET

Viesnīcā “Rīdzene” noklausītās politiķu un 
uzņēmēju sarunas kalpoja kā viens no gal-
venajiem pierādījumiem tā dēvētajā oligar-
hu lietā, kas tika ierosināta 2011.gadā pēc 
Krimināllikuma pantiem par kukuļņemša-
nu, kukuļdošanu, noziedzīgi iegūtu finan-
šu līdzekļu legalizēšanu, dienesta stāvokļa 
ļaunprātīgu izmantošanu un valsts amatper-
sonām likumā noteikto ierobežojumu pār-
kāpšanu. Korupcijas novēršanas un apka-
rošanas birojs šo lietu izmeklēja vairākus 
gadus, tomēr izrādījās, ka noklausītās saru-
nas nav pietiekams pierādījums apsūdzību 
celšanai, tāpēc kriminālprocess tika izbeigts.

Premjers Māris Kučinskis atzinis, ka pie-
nācīgu „oligarhu lietas” izskatīšanu, iespē-
jams, ir kavējusi neprofesionālā darbība. 
“Acīmredzot runa ir par diezgan neprofe-
sionālu darbību, kā rezultātā lieta neaizgāja 
līdz tiesai, tiesa prasa pierādījumus un, pal-
dies dievam, ka tiesa prasa pierādījumus.” 
Viņš arī apliecināja, ka gatavs darīt visu, lai 
Latvijas politika būtu caurspīdīga un tīra no 
konkrētu cilvēku ietekmes. Viņš arī sacīja, ka 
ZZS sadarbības partijas “Latvijai un Ventspilij” 
līderis, Ventspils mērs Aivars Lembergs viņu 
neietekmē un attiecības ar viņu ir tikpat lie-
tišķas kā ar jebkuru ZZS pārstāvi.

Savukārt jaunais KNAB vadītājs Jēkabs 
Straume intervijā LTV raidījumam “Viens pret 
vienu” izteicies, ka ir iepazinies ar KNAB lēmu-
mu par kriminālprocesa izbeigšanu tā saukta-
jā “oligarhu lietā”, un šis lēmums bijis pama-
tots. Lietā netika gūti pierādījumi – tas, kas 
izskanēja pazīstamu uzņēmēju un bijušo poli-
tiķu sarunās, “neapstiprinājās dzīvē vai netika 
noskaidrots. (..) Tur bija izmeklēšanas veik-
smes jautājums, ko arī uzraugošais prokurors 
minēja. Nebija saņemtas atsevišķas atbildes, 
kuras varētu būt palīdzējušas noskaidrot patie-
sos labuma guvējus. Nebija veiksmes, bija 
priekšlaicīga informācijas noplūde, tai skaitā 
arī no KNAB.” Straume arī norādīja, ka atse-
višķas lietā iesaistītās personas, iespējams, 
bija lietas kursā par KNAB īstenotajiem pasā-
kumiem. 

Apkopoja Ilze Liepa

Šlesers: Nav jēgas tagad spēlēties, kamēr ir Zatlers. 
Viņš nah** ir jāvāc nost! Jāliek vietā vai Augulis vai 
Daudze vai kaut vai Dūklavs, pofig, bez valodas... 
Bet nu, kā saka, valstij tas nebūtu labāk…(..)  
Esmu gatavs saspēlēt ar tevi un šīs lietas izrunāt. 
Esmu gatavs runāt ar Urbanoviču un viss,  
un tad taisām valdību.
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Kādēļ, pretstatā citām piejūras pilsētām, Ventspils 
pludmalē nenotiek nekādi vakara pasākumi?  
Tūristu iecienītai pilsētai tie būtu tikai ieguvums.

LATVIJĀ

VIENOJAS IEVIEST  
PROGRESĪVĀKU  
IEDZĪVOTĀJU IENĀKUMA 
NODOKĻA LIKMI
Valdību veidojošās partijas vienojās dife-
rencēt iedzīvotāju ienākuma nodokļa 
likmi, nosakot to 20%, 23% un 31% 
apmērā. Pašlaik IIN likme ir 23%, taču 
saskaņā ar koalīcijā atbalstīto risināju-
mu IIN likme būs 20% ienākumiem, kas 
nepārsniedz 20 000 gadā, 23% – ienā-
kumiem no 20 001 eiro līdz 55 000 eiro 
gadā, bet 31% – ienākumiem virs 55 000 
eiro gadā. Progresīvo IIN Latvijā plānots 
ieviest sākot no nākamā gada, vienlai-
kus atbrīvojot tā maksātājus no tā dēvētā 
solidaritātes nodokļa.
Piedāvājums paredz pakāpeniskāk celt ar 
IIN neapliekamo minimumu – nākamgad 
tā apmērs sasniegtu 200 eiro, 2019. gadā 
– 230 eiro, bet 2020. gadā – 250 eiro.
Lai gūtu līdzekļus veselības aprūpes finan-
sējumam, iecerēts arī palielināt valsts 
sociālās apdrošināšanas iemaksu likmi 
par vienu procentpunktu. Pusi no tā mak-
sās darba devējs, un pusi – darba ņēmējs.

SAEIMA NOLEMJ VEIKT  
LIELĀKU PENSIJU  
INDEKSĀCIJU CILVĒKIEM  
AR ILGU DARBA STĀŽU
Saeima nolēmusi veikt lielāku pensiju 
indeksāciju cilvēkiem ar ilgu darba stāžu. 
Noteikts, ka tiks sniegts lielāks atbalsts 
vecuma pensiju saņēmējiem, kuriem ir 
liels apdrošināšanas stāžs. Pašlaik liku-
mā noteikts – pensiju vai tās daļas apmē-
ru, kas nepārsniedz 50% no iepriekšējā 
kalendāra gada vidējās apdrošināšanas 
iemaksu algas valstī, pārskata reizi gadā 
1.oktobrī, ņemot vērā faktisko patēriņa 
cenu indeksu un 50% no apdrošināšanas 
iemaksu algu summas reālā pieauguma 
procentiem. Tagad likumā noteikts, ka 
pensionāriem ar darba stāžu no 30 līdz 
39 gadiem, veicot indeksāciju, piemēro 
nevis 50%, bet 60% no apdrošināšanas 
iemaksu algu summas reālā pieauguma 
procentiem. Savukārt cilvēkiem ar stāžu 
no 40 gadiem – 70%.

BŪS JĀPUBLICĒ ARĪ VALSTS 
IESTĀŽU DARBINIEKU  
ATALGOJUMS
Saeima trešajā, galīgajā lasījumā pieņē-
musi likuma grozījumus, ka būs jāpublicē 
arī valsts un pašvaldību iestāžu darbinie-
ku, tostarp skolotāju atalgojums. Likuma 
grozījumi attieksies arī uz pašvaldību ies-
tāžu darbiniekiem.
Noteikts, ka iestādes visām amatperso-
nām un visiem darbiniekiem aprēķināto 
atalgojumu un citas pienākošās naudas 
summas katru mēnesi jāpublicē iestā-
des mājaslapā internetā, norādot vārdu, 
uzvārdu, amatu un izmaksātā atalgoju-
ma summu, ja likums nenosaka citādi. 
Minētai informācijai iestādes mājaslapā 
internetā būs jāatrodas ne mazāk kā des-
mit gadu. MK noteiks iestādes, amatper-
sonas un darbiniekus, kuru atalgojums 
un pienākošās naudas summas nebūs 
publicējamas valsts drošības apsvēru-
mu dēļ.
Informācija par iestādes mantu un kontu 
stāvokli ir publiski pieejama, ja likums 
nenosaka citādi. Iestādēm privāttiesis-
kos līgumus, izņemot darba līgumus un 
autoratlīdzības līgumus, katru mēnesi būs 
jāpublicē iestādes mājaslapā internetā, 
ja likums nenoteiks citādi. Arī tiem būs 
jābūt pieejamiem ne mazāk kā desmit 
gadu. Normatīvais akts neattiecas uz 
kapitālsabiedrību darbiniekiem.

Šogad vasara mūs nelutina. Saulainās 
dienas uz pirkstiem var saskaitīt, bet, 
neskatoties uz to, Ventspils pludmale 
sezonai ir gatava. Visa infrastruktūra ir 
kārtībā. Arī Zilais karogs ieņēmis savu 
likumīgo vietu. Pludmale Ventspilī tik 
tiešām ir laba. To atzīst kā iebraucēji, tā 
arī paši ventspilnieki.

Ne viens vien Ventspils iedzīvotājs sūrojas,  ka vasaras laiku nākas tērēt, ilgstoši stā-
vot pie plīts un gatavojot ēst. Daudz patīkamāk taču būtu šo laiku pavadīt ģimenes 
lokā. Tādēļ nolēmām noskaidrot, ko ventspilnieki domā par sabiedriskās ēdināšanas 
sistēmu mūsu pilsētā.

Vakara pasākumi pludmalē. Būt vai nebūt?

Skatoties uz visu šo krāšņumu, sabiedrī-
bai likumsakarīgi rodas jautājums – kādēļ 
pretstatā citām piejūras pilsētām Ventspils 
pludmalē nenotiek nekādi vakara pasāku-
mi? Tūristu iecienītai pilsētai tie būtu tikai 
ieguvums.

Jaunākie Ventspils iedzīvotāji spēja atcerē-
ties tikai dažus vakara pasākumu piemērus 
– kaut kas līdzīgs notika slēpotāju kalnā, pēc 
tam uz Dienvidu mola, dažas reizes akvapar-
kā un pirms kādiem pieciem gadiem arī pēc 
kaitinga vai pūķošanas  sacensībām. Un tas 
arī ir viss.

 „Es vēl mācījos skolā, kad uz mola notika 
putu svētki,” atceras Artūrs. „Uz šo pasākumu 
devās visi jaunieši un vēl ilgi to apsprieda. 
Mums ļoti pietrūkst šādu pasākumu, esam to 
badā, ja tā var teikt.”

Pastāv uzskats, ka vakara pasākumiem 
pludmalē Ventspilī neesot piemērots klimats, 
jo mēs nedzīvojot pie Vidusjūras, un  arī pie 
Melnās jūras nē. Kā dzelžains arguments pret 
šādiem pasākumiem ir pārliecība, ka visas 
šīs diskotēkas un vakara pasākumi nenovēr-
šami saistīti ar alkoholu, narkotikām, kauti-
ņiem un nekontrolētu seksu. Bet mums neko 
tādu nevajag.

Tomēr tie, kas apmeklējuši vasaras festi-
vālus un vakara pasākumus citu pilsētu plud-
malēs, atzīst, ka nekas tamlīdzīgs tur neno-
tiek. Bet, protams, ja kāds vēlas šādi izklai-
dēties, viņš to darīs, jo, kā saka – cūka dubļus 
vienmēr atradīs.

 „Rodas iespaids, ka mūsu pilsētas iedzī-
votājiem piemīt kaut kāda trokšņu fobi-
ja,” uzskata Anna. „Uz trokšņojošiem un 
līksmojošiem jauniešiem skatās ar nosodī-
jumu. Pietiek atcerēties, cik operatīvi pie-
spieda slēgt vasaras kafejnīcu netālu no 
pludmales, kas centās uzsākt darbību pirms 
dažiem gadiem. Kafejnīcu iecienīja jaunieši, 
bet apkārtējo māju iedzīvotāji uzsāka pro-
testa akcijas, un šo iestādījumu pāris nedēļu 
laikā slēdza. Rodas iespaids, ka nedzīvojam 
pilsētā, bet kaut kādā lauku ciematiņā, kur 
pieņemts iet gulēt kopā ar vistām, celties ar 
pirmajiem gaiļiem, bet pārējā laikā jāievēro 
kapa klusums,” ir sašutusi meitene.

Tajā pašā laikā citās Latvijas pilsētās sazin 
kāpēc no trokšņa un putekļiem nebaidās. 
Nav jau jāmeklē tik tālu, kā, piemēram,  
Jūrmalā, paraudzīsimies, kas notiek pie kai-
miņiem tepat Kurzemē – Liepājā. Pilsētā 
zem liepām regulāri notiek vasaras mūzikas 

festivāli – “Summer Sound”, “Shine Cafe”, 
“Fontaine”. 2001. gadā pirmo reizi notika 
festivāls “Baltic Beach Party”, un dažu gadu 
laikā no vietēja pasākuma tas pārvērtās par 
grandiozu notikumu, kurš pulcē līdz 50 tūk-
stošiem dalībnieku. Šis festivāls vairākas rei-
zes nominēts arī dažādām starptautiskām 
prēmijām. Starp citu, kādu laiku Ventspilī 
pat apsprieda jautājumu, kā šo festivālu no 
Liepājas pārņemt, bet tālāk par runām tā arī 
netika. Pastāv uzskats, ka Ventspilij pietrūkst 
resursu, jo Liepājai un tās novadam iedzīvo-
tāju ir krietni vairāk. Zinoši cilvēki gan apgal-
vo, ka tas nav arguments, jo uz tamlīdzīgiem 
pasākumiem apmeklētāji sabrauc no malu 
malām. Kā piemēru var minēt igauņu pil-
sētu Pērnavu, kuras iedzīvotāju skaits līdzi-
nās Ventspilij, bet festivāli tur tiek organizēti 
visai veiksmīgi.

Nesen vienā no pilsētas portāliem notiku-
šajā diskusijā izskanēja priekšlikums negaidīt 
dabas dāvanas, bet noorganizēt šādu vakara 
pasākumu pašiem –  vienkārši savākt kompā-
niju un nodrošināt mūziku. Ideja, protams, ir 
galīgi utopiska, jo bez saskaņojuma un attie-
cīgas atļaujas šādu stihisko diskotēku izdze-
nātu acumirklī. Un tas būtu likumīgi. Droši 
vien. 

Nav naudas restorānam? 
Kādēļ gan nemaksāt ar „ventiem”?

Neskatoties uz to, ka Ventspilī ir samērā 
attīstīta kafejnīcu, restorānu un citu ēdināša-
nas vietu sistēma, iedzīvotājiem to novērtēt 
pozitīvi ir visai sarežģīti. Vairākos no šiem iestā-
dījumiem cenas pielīdzināmas galvaspilsētas 
cenām, kaut gan ienākumu līmeni Ventspilī 
salīdzināt ar rīdzinieku ienākumiem nevar.

Saskaņā ar Centrālās statistikas pārval-
des datiem vidējā darba alga pirms nodok-
ļu nomaksas (neskaitot privātuzņēmumus, 
kuros strādā vairāk kā 50 darbinieku) Rīgā 
ir 1 048 eiro. Tajā pašā laikā Ventspilī tā ir 
917 eiro. Vēlreiz atgādinām, ka šīs ir summas 
pirms nodokļu nomaksas, no kurām realitā-
tē nākas atskaitīt apmēram 40%. Tajā pašā 
laikā saskaņā ar  Nodarbinātības valsts aģen-
tūras datiem bezdarba līmenis Rīgā ir tikai 
4%, bet Ventspilī tas pārsniedz 5,6%. Citiem 
vārdiem sakot, apstākļos, kad no trīs cilvē-

kiem sastāvošas ģimenes (divi pieaugušie + 
bērns) kopējie ienākumi mēnesī nepārsniedz 
800 eiro, restorānos vis neēdīsi.

Lai noskaidrotu, cik īsti maksā pilnvērīga 
gaļas ēdiena ar piedevām porcija, apmek-
lējām tos sabiedriskās ēdināšanas uzņē-
mumus, kas piedalījās konkursā „Labākais 
Ventspils sabiedriskās ēdināšanas uzņēmums 
2016.gadā”. Tad, lūk, viena porcija maksā 
apmēram 10 eiro. Ja pieņemam, ka paēst 
atnākusi visa ģimene trīs cilvēku sastāvā, tad 
bez alkohola šis prieks izmaksās apmēram 
50 eiro. Jāpiekrīt, ka pie ienākumiem 800 
eiro apmērā, tas ir visai “sālīti”.

Tā nu Ventspils iedzīvotājiem nākas rēķi-
nāties ar personīgajām kulinārijas mākām 
un iztikt bez restorānu apmeklējumiem. 
Pagaidām citu iespēju, kā  stāvēt vien pašiem 
pie plīts, mums nav. 

Bet vai ir iespējama arī kāda cita iespēja? 
Pēc mūsu domām, ir gan.

Pilsētas ekonomika turas uz tās iedzīvo-
tāju pleciem. Ventspilī ir unikāla parādība – 
speciālā tūristu nauda – “venti”. Kādēļ gan 
augsti cienījamai pašvaldībai nepasniegt pil-
sētas pamatiedzīvotājiem dāvanu un vasa-
ras periodā uzdāvināt kādu noteiktu summu, 
kura atļautu kaut vienu reizi sezonas laikā 
apmeklēt kādu no restorāniem, kas ieņēmis 
godalgotu vietu augšminētjā konkursā, kurš, 
starp citu, notika jau deviņpadsmito reizi.

Ko par šādu ideju domā paši ventspilnieki.  
Viesturs P. (40 gadi, celtnieks):
„Pilnībā atbalstu tādu priekšlikumu. Tikai 

ne savišķi ticu, ka kaut kas tāds varētu notikt. 
Ja nu vienīgi „piāra” dēļ. Bet mūsu pašvaldī-
bai jau nekādu “piāru” nevajag, par viņiem 
jau tāpat visi nobalso.”

 Marija Š. (21 gads, studente):
„Man restorāna apmeklējumus apmaksā 

mans draugs. Ar Ventspils domi es nerēķinos. 
Bet uzskatu, ka pilsētā ir, kur aiziet. Domāju, 
ka pilsētas viesiem un tūristiem ir, ko pasākt. 
Skatoties uz maniem vecākiem, kas Ventspilī 
nodzīvojuši visu mūžu, gan tā neteiksi.”

Līva M. 
(35 gadi, pārdošanas menedžere):
„Mēs ar vīru varam atļauties aiziet uz res-

torānu. Bet ne pārāk bieži – maksimums – 
divas, trīs reizes mēnesī, un arī, ja nav pare-
dzami lielāki tēriņi. Protams, dažreiz gribas 
atslābināties, radīt romantisku noskaņu.”

Kādēļ gan pašvaldībai nepasniegt pilsētas 

pamatiedzīvotājiem dāvanu, uzdāvinot vasaras periodā 

noteiktu summu ventos, kura ļautu kaut vienu reizi sezonā 

apmeklēt kādu no pilsētas godalgotajiem restorāniem?
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Projekts “Cerību planēta” pierāda, ka 
cilvēcīguma vairošana  savstarpējās attiecībās 
starp visdažādākajiem ļaudīm, iestādēm un 
uzņēmējiem ir vajadzīga un iespējama.

PREZIDENTS AICINĀJA KOPT 
UN STIPRINĀT DRAUDZĪBU

Valsts prezidents Raimonds Vējonis – pēc 
varavīkšņu veidošanas no krāsainām smiltīm  
radošajā darbnīcā kopā ar bērniem –  aicināja 
nometnes dalībniekus izmantot iespēju stipri-
nāt agrāk iedibinātās draudzības saites un vei-
dot jaunas, lai katrs varētu izjust savstarpējo 
attiecību krāšņumu, uz ko tik aizrautīgi  mudi-
nājis rakstnieks Sent-Ekziperī grāmatā “Mazais 
princis”. Prezidenta kundze Iveta Vējone dāva-
nā piedāvāja daļu no savas sirds siltuma, 
acīmredzot tāpēc, ka viņai bērnu vajadzība 
pēc tā ļoti labi zināma no darba gadiem peda-
goga specialitātē. Sponsoru pārstāve, biedrī-
bas "Baltijas asociācija – transports un loģis-
tika" prezidente, AS “Ventbunkers” un AS 
“Ventspils Tirdzniecības osta” padomes locek-
le Inga Antāne savukārt mudināja vairot cilvē-
cīgumu savstarpējās attiecībās starp visdažā-
dākajiem ļaudīm, iestādēm un uzņēmējiem, 
jo projekts “Cerību planēta” pierāda, ka tas ir 
vajadzīgs un iespējams. 

Ar cerību gūt ne tikai jaunus iespai-
dus, bet arī draugus uz nometni no Ugāles 
Ventspils novadā  bija atbraukušas  Kristīne 
Ernestovska ar deviņgadīgo meitiņu Danu, 
kuru smaga slimība  piesaistījusi ratiņkrēslam 
burtiski kopš dzimšanas. Tagad vispārizglīto-
jošās vidusskolas 4. klases audzēkne, kas ne 
tikai teicami mācās, bet brīvi runā arī angļu 
valodā, par savu draugu droši vien uzskatīs 
arī Valsts prezidentu, jo abpusēji aizrautīgi  
kopā ar viņu tika veidota krāsu varavīksne. 
Savukārt rīdzinieks Vilis Niklāvs Vegers, kurš 
nometnē bija ieradies kopā ar mammu Daci 
Valbi, pēc fotografēšanās kopā ar Raimondu 
Vējoni palepojās, ka vienīgais no klātesoša-
jiem savos nepilnajos 18 gados ir augumā 
pārāks par itin slaido prezidentu, turklāt vēl 
turpina augt.

Par to, kā bērni un vecāki fotografējušies 
kopā ar valsts pirmo pāri, sarunas neaprima 
arī pēc augsto ciemiņu aizbraukšanas un droši 
vien turpināsies vēl gadiem, jo viņi kopbildi 
neatteica nevienam gribētājam. 

Labdari Pelčos sarūpējuši 
vasaras nometni bērniem

ZIŅAS ĪSUMĀ

Svētku laikā par atļautā 
braukšanas ātruma 
pārsniegšanu noformēti 
1000 protokoli
Šogad Jāņu reidos policija pieķērusi 70 
šoferus, kuri pie stūres bija sēdušies 
alkohola reibumā, bet četrus – narkotis-
ko vielu ietekmē. Tāpat svētku brīvdie-
nās fiksēti 265 ceļu satiksmes negadī-
jumi, kuros dzīvību zaudējuši trīs cilvē-
ki, bet 70 guvuši traumas. Savukārt par 
atļautā braukšanas ātruma pārkāpšanu 
kopumā sastādīti 1000 administratīvā 
pārkāpuma protokoli.  23. un 24. jūni-
jā policija fiksējusi 122 ceļu satiksmes 
negadījumus, kuros kopumā cietuši 38 
cilvēki. Vistraģiskāk aizvadīta Jāņu diena, 
kad ceļu satiksmes negadījumos dzīvību 
zaudēja divi cilvēki, bet 21 guva traumas. 
Visvairāk dzērājšoferu pieķerti Zemgales 
reģionā – teju trešdaļa no kopējā skaita. 
Savukārt vismaz 1,5 promiļu liela alko-
hola koncentrācija izelpā fiksēta gandrīz 
pusē gadījumu, proti, 34 šoferiem. 18 no 
šiem šoferiem vadījuši transportlīdzekli 
ne tikai lielā reibumā, bet arī bez attiecī-
gās kategorijas vadīšanas apliecības.

Jāņu brīvdienās Latvijā 
noslīkuši trīs cilvēki
Traģiski Jāņu dienas rīts iesākās 
Vecpiebalgas novada Taurenes pagas-
tā, kur divi jaunieši, cenšoties pārpeldēt 
Rijas ezeru, aptuveni 10 metrus no kras-
ta bija pazuduši zem ūdens. Pārmeklējot 
ūdenstilpni, ugunsdzēsēji glābēji atrada 
apmēram 17 un 20 gadus vecus jaunie-
šus.Savukārt Rīgā, Daugavā, ūdenslīdēji 
visas dienas garumā meklēja apmēram 
40 gadus vecu noslīkušu sievieti, kura 
bija iekritusi ūdenstilpnē. 
Glābēji aizvadītajās brīvdienās visvairāk 
izsaukumus saņēma tieši Līgo svētkos – 
laika posmā no 23. līdz 24.jūnijam tika 
saņemti 103 izsaukumi, no kuriem 50 
bija uz ugunsgrēku dzēšanu un 27 uz 
glābšanas darbiem. Salīdzinot ar pārējām 
brīvajām dienām, tieši Līgo svētkos tika 
saņemti visvairāk maldinoši izsaukumi – 
26 izsaukumi, no kuriem 20 gadījumos 
iedzīvotājiem, redzot dūmus vai liesmu 
atblāzmu no Jāņu ugunskuriem, licies, ka 
izcēlies ugunsgrēks, tāpēc viņi izsaukuši 
ugunsdzēsējus.

Infektoloģijas centrā 
nonākuši vēl divi pacienti 
ar ērču encefalītu
Latvijas Infektoloģijas centrā (LIC) nedē-
ļas laikā nonākuši vēl divi pacien-
ti ar ērču encefalītu, informēja Rīgas 
Austrumu klīniskās universitātes slim-
nīcā. Tāpat pagājušajā nedēļā centrā 
nonāca viens pacients, kurš saslimis ar 
Laima boreliozi.
No LIC līdz šim izrakstīti septiņi pacienti, 
kuriem bijis ērču encefalīts. Tāpat izraks-
tīti 17 pacienti, kuriem bijusi Laima bore-
lioze. Pacienti ar ērlihiozi līdz šim LIC nav 
ārstējušies.
LIC līdz 25.jūnijam pārbaudītas 1616 ērces, 
no kurām ērču encefalīts konstatēts 59 
ērcēm jeb 3,65 %. No visām pārbaudīta-
jām ērcēm 560 ērces pēc pacientu lūguma 
noņemtas LIC uzņemšanas nodaļā.
SPKC epidemiologi atgādina, ka, dodo-
ties dabā, apģērbs jāpielāgo tā, lai ērce 
nevarētu zem tā pakļūt – bikšu gali 
jāieliek zeķēs vai zābakos, aprocēm un 
apkaklei jābūt cieši pieguļošai, blūze 
vai krekls jāieliek biksēs. Ērces visbiežāk 
pieķeras garāmejošiem cilvēkiem potīšu 
augstumā.
Ērču aktivitātes sezona Latvijā parasti ilgst 
aptuveni no aprīļa  sākuma līdz oktobra 
beigām, bet pie labvēlīgiem meteorolo-
ģiskiem apstākļiem var būt arī garāka.

 turpinājums no 1 . lpp.

NENOVĒRTĒJAMAIS 
PAŠIEGULDĪJUMS

Lai gan visiem nometnes dalībniekiem ir 
lielākas vai mazākas veselības problēmas, 
viņu likteņi ir ļoti dažādi. Piemēram, rīdzinie-
cei Diānai Ponaskovai, kura Pelču nometnē ir 
jau ceturto reizi, pārvietošanās ar ratiņkrēslu 
nav bijis šķērslis, lai augstskolā iegūtu baka-
laura grādu un sāktu studēt magistrantūrā. 
Viņa pati vada studentu diskusijas, atlicina 
laiku dziedāšanai jauniešu korī “Nāc līdzās”, 
piedalās ratiņdeju pasākumos un pārvalda 
vairākas valodas. Un varbūt galvenais – ar 
savu piemēru un optimismu līdzīgai rīcībai 
iedrošina citus. 

Elīna Lapiņa ļoti augstu vērtēja brīvprātīgo 
palīgu un speciālistu rīcību, bez kuras nebūtu 
iespējama sekmīga nometnes darbība, saucot 
to par šo labo cilvēku pašieguldījumu līdzcil-
vēku likteņu atvieglošanai. Arī tas izpaudies 
dažādi. Mācītājs Uģis Pallo uzrakstījis vārdus 
un sacerējis mūziku nometnes himnai, kas ar 

lielu aizrautību tika izpildīta Valsts preziden-
ta klātbūtnē. Trīs citi viņa kolēģi vadīs garīga 
un sadzīviska satura pārrunas un diskusijas 
ar bērniem un viņu vecākiem.  Speciālisti un 
nodarbību vadītāji ar radošu izdomu cenšas, 
lai tās būtu draudzību un izpalīdzību rosinošas, 
veicinātu savstarpējo attiecību kultūras nostip-
rināšanos, aicinātu izprast pašiem sevi un savu 
vietu laikā un telpā.

Nometnes organizētāja labus vārdus veltīja 
Pelču speciālās internātpamatskolas – attīs-
tības centra vadībai, kura ir pretimnākoša, 
nodrošinot ar telpām un sadzīves ērtībām 
dalībniekus, jo viņiem ir īpašas vajadzības, 
tanī skaitā pārvietojoties ratiņkrēslos. Šai ziņā 
Pelči  ir viena no vislabāk nodrošinātajām un 
labiekārtotākajām speciālajām mācību ies-
tādēm valstī.  Tajā ļoti daudz tiek darīts, lai 
iespējami lielāku skaitu audzēkņu sagatavo-
tu darbam patstāvīgā dzīvē un ar šiem cen-
tieniem uzskatāmā veidā tiks iepazīstināti arī 
nometnes dalībnieki.  Tieši šo pozitīvo ap - 
stākļu kopuma dēļ  uz ventspilnieku organi-
zēto un sponsorēto nometni ierodas problē-
mu bērni un jaunieši gan no Ventspils, gan 
Rīgas, Cēsīm, Kandavas, Liepājas, Priekules, 
jo emocijām tik piepildītu, zināšanu un prak-
tisko iemaņu iegūšanā tik bagātu nedē-
ļu citur grūti atrast.  Līdz ar bērniem šova-
sar nometnē uzturas arī 18 viņu mammas, 
kurām paredzēta atsevišķa izzinoša un izklai-
dējoša programma, vienlaikus neattālinoties 
no savām atvasēm. Elita Lapiņa ar nožēlu 
bilda, ka vietu skaits nometnē ir ierobežots, 
jo viņai zināms, ka gribētāju tādu apmeklēt 
noteikti ir  daudz vairāk. 

Jānis Sirmais

Kopā ar bērniem par nometnes atklāšanu priecājas A/s “Ventbunkers” valdes priekšsēdētājs 
Alvis Hāze un padomes priekšsēdētāja vietniece Inga Antāne.

Valsts prezidents sarunā ar sargeņģeli no ASV.

Ar daudziem talantiem apveltītā Ugāles 
meitene Dace.
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A U N S
Piemērots laiks, lai plānotu atvaļinājuma ceļojumu, skatītu 
tālas zemes, paplašinātu redzesloku vai apgūtu jaunas zinī-

bas. Kādam ar ārzemēm var sasaistīties sirdslietu tēma. Ja tev ir otrā 
pusīte, kopīgs ceļojums attiecībām dos jaunu dzirksti. Ikdienā diez-
gan daudz stresa, un darbu gūzma.

V Ē R S I S
Kaut arī esi praktisks cilvēks, tevī ir arī radošā dzirksts. 
Īstajā brīdī un vietā tā palīdzēs gūt panākumus, izvirzīties 

un arī papildināt naudas maka saturu. Nekautrējies runāt par algu un 
tās palielināšanu. It īpaši tad, ja jūties nopelnījis. Brīvajā laikā vēla-
mas sabiedriskās aktivitātes.

D V Ī Ņ I
Daudzus jautājumus nokārtosi, pateicoties personīgai pie-
vilcībai. Sekmīgs laiks kontaktu veidošanai un jaunu pazi-

ņu iegūšanai. Brīvajiem ļaudīm aizraujoši notikumi iespējami attiecī-
bu jomā. Bet ja tev ir otrā pusīte, sapratīsi, ka vari uz viņu paļauties. 
Līdzīgs skatījums uz dzīvi.

V Ē Z I S
Būsi profesionālā viļņa galotnē – jaunas iespējas, projek-
ti, piedāvājumi. Taču rūpīgi izvērtē, kur iesaisties, kas ir 

tavi partneri un kādu peļņu vari iegūt. Tavs padoms un palīdzība būs 
nepieciešama arī mājiniekiem. Rūpīgi jāplāno dienas, jo darbs dar-
bam mīs uz papēžiem.

L A U V A
Darbā paredzami nopietni pienākumi, taču ne viss, kas 
notiks, būs tev pa prātam. Neiesaisties, ja neko nevari 

ietekmēt, un nestrīdies ar priekšniecību. Svarīgu vietu ieņems privā-
tā dzīve – pavadi pēc iespējas vairāk laika ar savu otro pusīti, bet ja 
šobrīd esi viens, iespējama iepazīšanās.

 
J A U N A V A
Pirmajā vietā saimniecības darbi mājās. Viss ies no rokas, 
bet gala iznākums priecēs – vari remontēt, pārkārtot, rosī-

ties dārzā vai sapost dzimtas īpašumus. Neatstāj novārtā arī sirdslie-
tas, pievērsies mīļotajam un gādā par saticību. Brīvajiem ļaudīm sirdī 
var iekrist mīlestības dzirkstelīte. 

S V A R I
Svarīga darba tēma. Varbūt viss gluži nenotiks pēc tava 
prāta, taču saglabā mieru un nerīkojies emociju iespai-

dā. Ja jūti, ka pienācis laiks darbu mainīt, mērķē augstāk un tālāk. 
Brīvdienās aizbrauc atpūsties ārpus ierastās vides. Mazliet ir jāizvē-
dina galva un jāsakārto domas.

S K O R P I O N S
Piemērots periods ilgtermiņa plāniem. Uz ātru rezultātu vai 
vieglu peļņu gan neceri, vajadzēs papūlēties un pagaidīt. 

Pamazām, palēnām. Lietišķās tēmas kādā brīdī var aizēnot privā-
tā dzīve. Labs laiks nopietnu attiecību veidošanai. Brīvajiem ļaudīm 
romantiskas noskaņas.

S T R Ē L N I E K S
Darbā var nākt izdevīgs piedāvājums, tomēr visu rūpīgi 
apsver un apdomā. Labs palīgs būs intuīcija. Ar finansēm 

jārīkojas ļoti uzmanīgi, jo pastāv pārrēķināšanās riski. Privātajā dzīvē 
pārdomu un vērtēšanas laiks. Gribēsi izprast savas izjūtas un grem-
dēsies pagātnes atmiņās.

  
M E Ž Ā Z I S
Ja tev liekas, ka pats visu zini vislabāk, neesi pārāk paš-
pārliecināts. Šobrīd padoms no malas var ļoti node-

rēt. Īpaši uzmanīgi jāizvērtē karjeras vai biznesa iespējas. Dvēselē 
romantiskas noskaņas un ilgas. Var uzrasties slepenais pielūdzējs 
vai pielūdzēja. 

Ū D E N S V Ī R S
Pats sev būsi vislabākais padomdevējs, un varbūt tavas 
zināšanas un idejas noderēs arī citiem. Tēriņos esi apdo-

mīgs, jo naudas lietās var rasties jukas. Rūpīgi pārbaudi, vai tiek 
samaksāts viss, ko esi nopelnījis. Privātajā dzīvē romantiskas noska-
ņas un daudz emociju. 

Z I V I S
Prāts būs atvērts jaunām zinībām. Piesakies kursos vai 
meklē informāciju, kas var noderēt. Brīvdienās dodies 

izbraucienā. Svarīgi pienākumi mājās, dalies tajos ar citiem ģimenes 
locekļiem. Privātajā dzīvē pozitīvas emocijas. Mīlestība sildīs sirdi un 
dos optimismu.
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Krustvārdu mīkla

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Pārpublicēta no 1935. 
gada “Atpūtas”.

LĪMENISKI: 1. Likteņa dieve.  
4. Dziesma diviem. 6. Apaudzis 
apgabals. 8. Skaņu tornis.  
9. Ūdens iemītniece. 10. Toņu 
kārtas loceklis. 12. Dejas 
kustība. 13. Nopļauta labība. 
15. Gaisa satiksmes sabiedrība. 
18. Mājkustonis. 19. Amerikas 
stepe. 20. Metāla apzīmējums. 
21. Svētā tēva kronis.  
22. Dārgmetāla apzīmējums 
ķīmijā. 23. Nāra. 25. Pamat-
plāns. 28. Pēcraksts. 29. Čūska. 
31. Kurorts Amerikā. 32. Vidus. 
STATENISKI:  2. Senromiešu 
valdnieks. 3. Peļu 
ienaidnieki. 4. Zemes māte. 
5. Vietniekvārds. 7. Skaņa. 
11. Metala apzīmējums. 12. 
Angļu naudas vienība. 13. Darbības aploks. 14. Balsti. 15. Mūzikāls apzīmējums. 16. Planēta. 
17. Rējiens. 21. Siltās zemes. 24. Puķe. 26. Kukainis. 27. Skaņu tonis. 30. Līdzskanis.

Iepriekšējās krustvārdu mīklas atrisinājums. 
LĪMENISKI: 1. Metils. 4. Kašķis. 8. Er. 9. Sēpia. 12. Havra. 13. Goba. 17. Lelle. 19. Ronis. 20. Ore. 22. Virca. 25. Leņķi. 
27. Pīles. 29. Saldo. 31. Skauts. 32. Krasts.
STATENISKI:  1. Mesli. 2. Tepe. 3. Iri. 5. Špaleri. 6. Ķīve. 7. Skaņa. 10. Ag. 11. Abesiņi. 14. Olive. 15. Al. 16. Sos. 18. 
Locis. 21. Pupas. 23. Klors. 24. Alva. 25. Ls. 26. Alts. 28.Emu. 30. Aka.
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ОВЕН
Подходящее время, чтобы планировать, в какое путешествие вы 
отправитесь во время отпуска, а также для расширения кругозора и 

освоения знаний. У кого-то с зарубежьем, возможно, будут связаны дела сер-
дечные. Если у вас есть «вторая половинка», совместное путешествие при-
даст отношениям новые краски. В будни вас ждет довольно много стресса и 
большой фронт работ. 

ТЕЛЕЦ
Несмотря на то что вы практичный человек, все же вы не чужды и 
творческих проявлений. В нужный момент и в нужном месте твор-
ческий подход поможет вам добиться успехов, показать себя и 

пополнить содержимое кошелька. Не стесняйтесь говорить о повышении зар-
платы. Особенно если чувствуете, что заслужили это. Свободное время жела-
тельно провести в обществе.

БЛИЗНЕЦЫ
Многие вопросы удастся уладить благодаря личной привлекатель-
ности. Удачное время для установления контактов и приобретения 
новых знакомств. У свободных представителей знака возможны 

интригующие события в личной жизни. Если же у вас есть любимый человек, 
будет возможность убедиться, что на него можно положиться, у вас совпада-
ют взгляды на жизнь. 

РАК
Вы будете на гребне профессиональной волны – новые возможно-
сти, проекты, предложения. Однако тщательно продумайте, в чем 
принимать участие, кто ваши партнеры и какой доход вы можете 

получить. Ваши совет и помощь понадобятся домашним. Основательно плани-
руйте свое время, так как ожидается много работы. 

ЛЕВ
Возможно, на работе вас ожидают ответственные обязанности, 
но не все происходящее будет вас устраивать. Если вы не може-

те повлиять на ход событий, лучше не придавать им особенного значения, не 
ссорьтесь с начальством. Важную роль в этот период для вас играет личная 
жизнь – старайтесь больше времени проводить с любимым человеком, у оди-
ноких представителей знака возможно знакомство. 
 

ДЕВА
На первом месте – домашние хлопоты. Вам все будет удаваться – 
можете ремонтировать, делать перестановку, работать в саду или 
преобразить семейные владения. Не забывайте и о личной жизни, 

позаботьтесь о своей «половинке», старайтесь найти взаимопонимание. В 
сердце свободных представителей знака может зародиться искорка любви. 

ВЕСЫ
Для вас важна тема работы. Возможно, события будут развиваться 
не так, как вам того хотелось бы, но постарайтесь сохранить хлад-
нокровие, не поддавайтесь эмоциям. Если чувствуете, что при-

шло время менять работу, смело ставьте перед собой более высокие цели. В 
выходные стоит вырваться из привычной среды и поехать отдохнуть. Нужно 
немного проветриться и привести в порядок мысли.

СКОРПИОН
Подходящий период для долгосрочного планирования. Не надейтесь 
на быстрый результат и легкую прибыль, нужно будет постараться 
и проявить терпение. Потихоньку, полегоньку… Деловую жизнь в 

какой-то момент могут затмить дела сердечные. Удачное время для формиро-
вания серьезных отношений. Те, у кого пока нет пары, будут настроены весь-
ма романтично. 

СТРЕЛЕЦ
На работе вас может ожидать выгодное предложение, однако все 
нужно тщательно обдумать. Хорошим помощником станет инту-

иция. Будьте осторожны с финансами, так как существует риск ошибиться. В 
личной жизни – период размышлений и переоценки. Вам захочется разобрать-
ся в своих чувствах и погрузиться в воспоминания. 

  
КОЗЕРОГ
Если вам кажется, что вы все знаете лучше всех, то не будьте так 
самоуверенны. Сейчас совет со стороны может очень пригодиться. 

Особенную внимательность следует проявлять в оценке возможностей карье-
ры и развития бизнеса. В душе царит романтический настрой. Может появить-
ся человек, который втайне симпатизирует вам. 

ВОДОЛЕЙ
Самым хорошим советчиком для вас… будете вы сами. Возможно, 
ваши знания и идеи пригодятся окружающим. Будьте аккуратны в 

тратах, так как возможна неразбериха в финансовых вопросах. Тщательно 
проверяйте, все ли денежные выплаты вы получили. В личной жизни – роман-
тика и много эмоций. 

РЫБЫ
Ваш разум будет открыт для знаний. Можете записаться на курсы 
или искать информацию, которая позднее пригодится. В выход-

ные хорошо бы отправиться куда-нибудь на отдых. Вас ожидают важные 
домашние хлопоты, частью из которых можете поделиться с домашними. В 
личной жизни – положительные эмоции. Любовь согреет сердце и подарит 
оптимизм.
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ДОГОВОРИЛИСЬ ВВЕСТИ БОЛЕЕ 
ПРОГРЕССИВНУЮ СТАВКУ 
ПОДОХОДНОГО НАЛОГА 
С НАСЕЛЕНИЯ 

Партии власти договорились диффе-
ренцировать ставку подоходного налога с 
населения, установив ее в размере 20%, 
23% и 31%. В настоящее время ставка 
ПНН составляет 23%, однако в соответ-
ствии с решением, поддержанным коа-
лицией, для доходов до 20 тыс. евро в 
год ставка составит 20%, от 20 тыс. до 55 
тыс. евро – 23%, а свыше 55 тыс. евро в 
год – 31%. Начиная со следующего года, 
в Латвии планируется ввести прогрессив-
ный ПНН, одновременно освободив его 
плательщиков от так называемого налога 
солидарности.

Предложение предполагает посте-
пенное увеличение необлагаемого ПНН 
минимума – в следующем году его раз-
мер может достигнуть 200 евро, в 2019-м 
– 230 евро, а в 2020-м – 250 евро. 

Чтобы обеспечить увеличение финан-
сирования здравоохранения, партнеры 
по коалиции договорились повысить на 
1 процентный пункт ставку социальных 
взносов. Половину из этой суммы будет 
платить сотрудник, а другую половину 
— работодатель.

В СЕЙМЕ ПРИНЯТО РЕШЕНИЕ 
ПРОИЗВЕСТИ БОЛЕЕ 
ЗНАЧИТЕЛЬНУЮ ИНДЕКСАЦИЮ 
ПЕНСИЙ ДЛЯ ЛЮДЕЙ 
С БОЛЬШИМ ТРУДОВЫМ СТАЖЕМ 

В Сейме решено произвести большую 
индексацию пенсионерам с большим тру-
довым стажем. Установлено, что боль-
шая поддержка будет оказана облада-
телям большого стажа соцстрахования. 
Сейчас законом установлено, что пен-
сия или та ее часть, которая не превы-
шает 50% от средней в стране зарплаты 
за предыдущий календарный год, с кото-
рой начисляются социальные взносы, 
пересматривается раз в год 1 октября с 
учетом индекса фактических потреби-
тельских цен и 50% от реального при-
роста суммы зарплат. Теперь, согласно 
закону, для пенсионеров с трудовым ста-
жем от 30 до 39 лет при индексации пен-
сий применяется коэффициент в разме-
ре не 50%, а 60% от реального прироста 
суммы зарплат, а со стажем свыше 40 
лет — 70%.

НУЖНО БУДЕТ ОБНАРОДОВАТЬ 
ДАННЫЕ О ЗАРПЛАТАХ 
РАБОТНИКОВ ГОСУЧРЕЖДЕНИЙ

В третьем, окончательном, чтении в 
Саэйме были приняты поправки к зако-
ну, согласно которым нужно будет публи-
ковать, в том числе, и данные о зарпла-
тах работников учреждений государства 
и самоуправлений, включая сведения о 
заработной плате учителей. 

Установлено, что причитающиеся всем 
должностным лицам в учреждении и 
всем его работникам денежные суммы 
ежемесячно нужно будет публиковать на 
домашней странице учреждения с ука-
занием имени, фамилии, должности и 
выплаченной суммы, если законом не 
установлено иное. Упомянутая инфор-
мация должна находиться на домаш-
ней странице учреждения в интернете 
не менее десяти лет. Кабинет министров 
определит учреждения, должностных лиц 
и работников, зарплата и причитающи-
еся денежные суммы которых не будут 
опубликованы из соображений государ-
ственной безопасности. 

Информация об имуществе учрежде-
ния и состоянии счета публично доступ-
на, если законом не установлено иное. 
Договоры частного права, за исключе-
нием рабочих договоров и договоров об 
авторском вознаграждении, учреждения 
должны будут ежемесячно публиковать 
на своей домашней странице в интер-
нете, если законом не определено иное. 
Эти данные также должны быть доступ-
ны не менее десяти лет. Нормативный 
акт не относится к работникам обществ 
капитала.

Многие жители Вентспилса жалуются на то, что им приходится подолгу стоять у плиты, 
тратить «летнее» время на приготовление пищи. А могли бы его провести на отдыхе в 
кругу семьи. В этой связи мы решили выяснить, что думают наши жители о системе обще-
пита в городе. 

Нет денег на ресторан? 
Почему не платить «вентами»?

Несмотря на то, что в Вентспилсе разви-
тая система кафе, ресторанов и закусочных, 
позитивно относиться к ней горожанам слож-
но. Цены во многих из них сравнимы с риж-
скими, хотя уровень дохода тут столичным 
назвать уж никак нельзя. 

Так, по данным Центрального статисти-
ческого управления, средняя зарплата до 
выплаты налогов (без учета частных пред-
приятий, где работают более 50 человек) в 
Риге составила 1048 евро. В то же время в 
Вентспилсе она равнялась 917 евро. Еще 
раз подчеркнем, что это до уплаты налогов, 
то есть в реальности от указанной суммы 
надо отнять еще где-то 40%.  В то же время 
согласно сведениям Госагентства занятости 
средний уровень безработицы в Риге все-
го-навсего 4%. У нас он превышает 5,6%.

Иными словами, в подобных условиях, 

когда средний доход на семью из трех чело-
век (двое взрослых + ребенок) не превыша-
ет 800 евро, особо по ресторанам не похо-
дишь. Кстати, с целью выяснить сколько 
стоит полноценное мясное блюдо с гарни-
ром, мы прошлись по тем, которые стали 
участниками конкурса «Лучшее предприя-
тие общественного питания в Вентспилсе в 
2016 году». 

Так вот, плюс-минус одно блюдо стоит 10 
евро. А если представить, что вы пошли той 
самой семьей из трех человек, то «чек-ин» 
обойдется примерно в 50 евро без алкоголя. 
Согласитесь, при доходах в 800 евро кусается. 

Вот и приходится жителям Вентспилса 
рассчитывать на свои «кухонные» силы и 
стараться обходиться без походов по ресто-
ранам. Другого выхода, кроме как стоять у 
плиты, пока у нас нет. Но возможен ли он в 

принципе? На наш взгляд, вполне возможен. 
Экономика города держится на плечах 

простых жителей. В Вентспилсе есть уни-
кальное явление – собственные туристиче-
ские деньги «Венты». Почему бы многоува-
жаемым муниципальным властям не сде-
лать подарок коренным жителям и в летний 
период не подарить каждому «энную» сумму, 
позволяющую хоть раз посетить ресторан, 
занявший призовое место в упомянутом 
выше конкурсе, который, кстати, проводил-
ся уже 19 раз.

Виестур Р. (40 лет, строитель):
«Я полностью поддерживаю такое пред-

ложение. Только мне с трудом верится, что 
нечто подобное может произойти. Ну разве 
только для «пиара». Но нашему самоуправ-
лению «пиар» не нужен. За них и так все 
голосуют».  

Мария Ш. (21 год, студентка):
«Мне походы в ресторан оплачивает мой 

парень. На Вентспилсскую думу я не рассчи-
тываю. Но считаю, что пойти в нашем городе 
есть куда. Думаю, для гостей и туристов тут 
раздолье. Но судя по моим родителям, кото-
рые прожили в Вентспилсе всю жизнь, этого 
не скажешь».

Лива М. (35 лет, менеджер по продажам):
«Мы с мужем можем пойти в ресторан. Но 

не часто, максимум – раз в два-три месяца и 
то если нет горящих трат. Конечно, хочется 
иногда расслабиться, создать романтическое 
настроение. Утешаемся тем, что появляется в 
Вентспилсе нового для туристов». 

Почему бы многоуважаемым муниципальным 
властям не сделать подарок коренным жителям и в 
летний период не подарить каждому «энную» сумму, 
позволяющую хоть раз посетить ресторан, занявший 
призовое место в конкурсе.

Лето в этом году пока не задалось. 
Солнечные дни можно пересчитать по 
пальцам, но, тем не менее, Вентспилсский 
пляж к сезону готов. Вся инфраструктура 
в порядке, Синий флаг водружен на свое 
законное место. Пляж в Вентспилсе дей-
ствительно хорош, без дураков. Это отме-
чают приезжие, и им по праву гордятся 
местные.

Пляжные вечеринки. Быть или не быть?

Глядя на это роскошество у общественно-
сти периодически возникает вопрос – а поче-
му, собственно, по примеру других примор-
ских городов, у нас не развит такой вид досу-
га, как пляжные вечеринки? Для туристиче-
ского города это было бы только в плюс.

Молодые вентспилчане смогли припом-
нить всего лишь несколько примеров – что-
то подобное было на лыжной горе, затем 
на Южном молу, пару раз в аквапарке и, 
вроде, похожее мероприятие сопутствовало 
соревнованиям по кайтингу лет пять назад. 
Пожалуй, все.

«Я еще учился в школе, когда на молу была 
организована пенная вечеринка», – расска-
зывает Артур. «Вся молодежь туда рванула 
стройными рядами, и потом еще долго вспо-
минали и обсуждали. Не хватает нам таких 
событий, голодаем, можно сказать».

Считается, что пляжным вечеринкам не 
способствует местный климат, чай не на 
Средиземном море живем и даже не на 
Чёрном.

В качестве железного аргумента против 
подобных мероприятий выдвигается следу-
ющее – все эти дискотеки-вечеринки – это 
алкоголь, наркотики, драки и беспорядочные 
половые связи. А нам всего этого не надо.

Бывавшие на летних фестивалях и пляж-
ных вечеринках в других городах возражают 
– ничего подобного, хотя, разумеется, свинья 
грязи всегда найдет.

«Создаётся впечатление, что у нас в горо-
де у жителей какая-то шумобоязнь», – счи-
тает Анита. «На веселящуюся и хохочущую 
молодежь смотрят исключительно с укориз-
ной. Достаточно вспомнить, как оперативно 
вынудили закрыться летнее кафе непода-
леку от пляжа, которое попыталось начать 
работать несколько лет назад. Заведение 
облюбовала молодежь, но жильцы окрест-
ных домов сразу пошли на них войной и одо-
лели в считанные недели. Кафе закрылось. 
Такое ощущение, что мы не в городе живем, 
а на селе, где принято вставать и ложиться 
с петухами, а в остальное время всё должно 
быть мертво», – возмущается девушка.

Между тем в других городах Латвии поче-
му-то не слишком боятся шума и пыли. 
Не станем далеко ходить (например, в 
Юрмалу), а остановимся на соседях по 
Курземе – Лиепае.

Город под липами регулярно принимает 
различные летние музыкальные фестива-
ли – Summer Sound, Shine Café, Fontaine. В 
2001 году впервые прошел фестиваль Baltic 
Beach Party и за пару лет превратился из 
местечкового мероприятия в грандиозное 
событие, собирающее до 50 тысяч участ-
ников. Фестиваль даже несколько раз попа-
дал в номинации различных международ-
ных премий.

К слову, некоторое время в Вентспилсе 
ходили разговоры о том, чтобы перехватить 
фестиваль у Лиепаи, но разговорами все и 
ограничилось. Считается, что Вентспилсу 
не хватит ресурса, ведь население Лиепаи 
и Лиепайского края значительно больше. 
Знающие люди полагают, что это никакой не 
аргумент. На подобные мероприятия публи-
ка съезжается отовсюду. В качестве приме-
ра приводят эстонский Пярну, численность 
населения которого примерно сопоставима 
с Вентспилсом, а фестивали там с успехом 
организуются. 

В недавней дискуссии на эту тему на 
одном из городских порталов один из участ-
ников обсуждения предложил не ждать 
милостей от природы, а организовать вече-
ринку самим – собрать компанию и обеспе-
чить музыку. Идея, конечно, утопическая. Без 
разрешений и согласований стихийную дис-
котеку разгонят в пять секунд. И будут правы. 
Наверное. 

Почему, по примеру других приморских 
городов, у нас не развит такой вид 
досуга, как пляжные вечеринки? Для 
туристического города это было бы 
только в плюс.
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В ЛАТВИИ

В ПРАЗДНИКИ ЗА ПРЕВЫШЕНИЕ 
СКОРОСТИ СОСТАВЛЕНО  
1000 ПРОТОКОЛОВ

В праздничный период во время рей-
дов полицией было поймано 70 водите-
лей, находившихся за рулем в состоянии 
алкогольного опьянения, и четверо – под 
воздействием наркотиков. В праздничные 
выходные зафиксировано 265 дорожных 
происшествий, в которых погибли три 
человека, 70 – получили травмы. За пре-
вышение скорости всего было составле-
но 1000 административных протоколов. 
23 и 24 июня полиция зафиксировала 
122 дорожных происшествия, в которых 
пострадали 38 человек. Самым трагич-
ным стал Янов день, когда в дорожных 
происшествиях погибли два человека, а 
21 – получил травмы. 

Больше всего пьяных водителей было 
поймано в Земгальском регионе – почти 
третья часть от общего числа. В свою оче-
редь, концентрация алкоголя, по крайней 
мере, в 1,5 промилле в выдыхаемом воз-
духе была констатирована почти в поло-
вине случаев, а именно, у 34 водителей. 
18 из этих водителей управляли транс-
портным средством не только в состоя-
нии сильного опьянения, но и без води-
тельского удостоверения. 

В ПРАЗДНИЧНЫЕ ВЫХОДНЫЕ 
В ЛАТВИИ УТОНУЛИ ТРИ ЧЕЛОВЕКА

Трагически утро Янова дня началось в 
волости Тауренес Вецпиебалгского края, 
где двое молодых людей пытались пере-
плыть озеро Рияс, до берега им не хвати-
ло всего 10 метров… На дне водоема спа-
сатели нашли тела молодых людей – 17 и 
20 лет. В Риге, в Даугаве, водолазы весь 
день искали упавшую в Даугаву женщину 
примерно 40 лет. Больше всего вызовов 
за прошедшие выходные спасатели полу-
чили именно во время праздника Лиго – 
с 23 по 24 июня поступило 103 вызова, 
50 из которых было связано с тушением 
пожаров, 27 – со спасательными работа-
ми. По сравнению с другими выходными, 
именно в праздник Лиго было получено 
больше всего ложных вызовов – 26, в 20 
из которых жителям, увидевшим дым или 
отблески костров, показалось, что начал-
ся пожар.

В ЦЕНТРЕ ИНФЕКТОЛОГИИ – 
ЕЩЕ ДВОЕ ПАЦИЕНТОВ 
С КЛЕЩЕВЫМ ЭНЦЕФАЛИТОМ 

В Латвийский центр инфектологии 
(ЛЦИ) за прошедшую неделю помещены 
еще двое пациентов с клещевым энце-
фалитом, проинформировали в Рижской 
Восточной клинической университетской 
больнице. Также на прошлой неделе в 
центре оказался один пациент, заболев-
ший боррелиозом Лайма. 

В настоящее время из ЛЦИ выписа-
ны семь человек, перенесших клещевой 
энцефалит, а также 17 пациентов, у кото-
рых был боррелиоз Лайма. Пациенты с 
эрлихиозом в ЛЦИ не обращались.  

До 25 июня в ЛЦИ было проверено 
1616 клещей, из которых клещевой энце-
фалит констатирован у 59 клещей, или 
3,65%. 560 из проверенных клещей были 
сняты у пациентов в приемном отделе-
нии ЛЦИ. 

Эпидeмиологи Центра профилакти-
ки и контроля заболеваний напомина-
ют: оправляясь на природу, нужно подо-
брать такую одежду, под которую клещу 
будет сложно пробраться. Брюки нужно 
заправить в носки или сапоги, манже-
ты и горловина верхней одежды должны 
плотно прилегать к телу, футболку или 
рубашку лучше заправить в брюки. Чаще 
всего клещи присасываются к лодыжке, 
поэтому, заходя в траву даже на непро-
должительное время, нужно постарать-
ся, чтобы клещ не смог оказаться под 
одеждой. 

Период активности клещей в Латвии 
обычно продолжается с начала апре-
ля до конца октября, а при благоприят-
ных для этих животных метеорологиче-
ских условиях он может быть и более 
продолжительным. 

                
ПРЕЗИДЕНТ ПРИЗВАЛ  
БЕРЕЧЬ И УКРЕПЛЯТЬ  
ДРУЖБУ

Президент государства Раймондс 
Вейонис, принявший участие в творческой 
мастерской и вместе с детьми создавший 
красочные радуги из песка, призвал участни-
ков лагеря использовать возможность укре-
плять дружеские связи и создавать новые, 
чтобы каждый мог прочувствовать все богат-
ство и полноту взаимоотношений, к чему с 
таким воодушевлением побуждал нас А. де 
Сент-Экзюпери в книге «Маленький принц». 
Супруга президента Ивета Вейоне щедро 
делилась с детьми своим душевным теплом, 
очевидно, еще и потому, что она по свое-
му педагогическому опыту знает, насколь-
ко это необходимо ребенку. Представитель 
спонсоров, президент Балтийской ассоциа-
ции – транспорт и логистика, член совета АО 
«Ventbunkers» и AО «Ventspils Tirdzniecības 
osta» Инга Антане, в свою очередь, гово-
рила о том, что необходимо преумножать 
человечность во взаимоотношениях между 
самыми разными людьми, а также учрежде-
ниями и предпринимателями, поскольку про-
ект «Планета надежд» доказывает, что это 
нужно и возможно. 

В надежде не только на новые впечатле-
ния, но и на встречу новых друзей из Угале 
Вентспилсского района в лагерь приехала 
Кристине Эрнестовска с девятилетней доч-
кой Даной, которая из-за тяжелой болезни 
прикована к инвалидному креслу практически 
с рождения. Теперь эта четвероклассница, 
которая не только отлично учится, но и сво-
бодно говорит по-английски, своим другом, 
возможно, будет считать и президента госу-
дарства, поскольку они вместе с увлечени-
ем создавали разноцветную радугу. В свою 
очередь, рижанин Вилис Никлавс Вегерс, 
который приехал в лагерь с мамой Даце 
Валбе, сфотографировавшись с Раймондом 
Вейонисом, был чрезвычайно горд, что он 
единственный из присутствовавших в свои 
неполные 18 лет ростом выше стройного пре-
зидента и еще продолжает расти. 

Разговоры о том, что дети и их родители 
фотографировались с первой четой государ-
ства, не стихали и после того, как высокие 
гости покинули лагерь, и, наверное, теперь 
участники лагеря будут вспоминать об этом 

Благотворители позаботились  
о детском летнем лагере в Пелчи

Проект «Планета надежд» доказывает,  
что преумножать человечность во взаимоотношениях 
между самыми разными людьми, а также 
учреждениями и предпринимателями нужно  
и возможно.

Вместе с детьми открытию лагеря радуется председатель правления АО “Ventbunkers”  
Алвис Хазе и заместитель председателя совета Инга Антане.

Президент беседует с «ангелом-хранителем» из США. 

Девочка Даце из Угале, наделенная  
разносторонними талантами.

на протяжении многих лет, ведь в фотогра-
фии не было отказано никому. 

НЕОЦЕНИМАЯ САМООТВЕРЖЕННОСТЬ
У всех участников лагеря более или менее 

серьезные проблемы со здоровьем, одна-
ко судьбы у них очень разные. Например, 
рижанке Диане Понасковой, которая в этом 
лагере уже четвертый раз, инвалидная коля-
ска не помешала получить степень бакалав-
ра в ВУЗе и начать обучение в магистратуре. 
Она ведет дискуссии среди студентов, нахо-
дит время петь в молодежном хоре «Nāc 
līdzās», участвует в танцевальных мероприя-
тиях на инвалидном кресле и знает несколь-
ко языков. И, самое главное, своим приме-
ром и оптимизмом воодушевляет других. 

Элина Лапиня очень высоко оценила дей-
ствия волонтеров и специалистов, без кото-
рых была бы невозможна успешная рабо-
та лагеря, назвав их работу самоотвержен-
ным трудом ради облегчения жизни тех, 
кто рядом. И это тоже проявлялось по-раз-
ному. Пастор Угис Палло написал слова и 
музыку для гимна лагеря, который с боль-
шим энтузиазмом был исполнен в присут-

ствии президента. Трое коллег пастора будут 
проводить беседы духовного содержания, 
а также обсуждать повседневные ситуации 
и дискутировать с детьми и их родителями. 
Специалисты и руководители занятий ста-
раются придумать такие творческие заня-
тия, чтобы они учили взаимопомощи, спо-
собствовали укреплению культуры общения, 
помогли самопознанию. 

Добрые слова высказала организатор 
лагеря и в адрес руководства специальной 
основной школы-интерната – центра разви-
тия в Пелчи, которое всегда идет навстре-
чу, обеспечивая помещениями и бытовыми 
удобствами участников, так как у них особые 
нужды, в том числе, перемещаться в инва-
лидных колясках. 

 В этом смысле в Пелчи – одно из самых 
благоустроенных специальных учебных 
учреждений в стране. Здесь очень многое 
делается, чтобы как можно большее число 
воспитанников подготовить к работе, само-
стоятельной жизни, и с этими стараниями 
со всей очевидностью смогли ознакомить-
ся и участники лагеря. Именно благодаря 
ряду положительных обстоятельств в орга-
низованный и спонсируемый вентспилчана-
ми лагерь съезжаются дети и молодые люди 
с подобными проблемами из Вентспилса, 
Риги, Цесиса, Кандавы, Лиепаи, Приекуле. 
Трудно где-либо еще найти возможность 
провести такую эмоционально насыщенную, 
обогащающую новыми знаниями и практи-
ческими навыками неделю. Вместе с деть-
ми этим летом в лагере находятся 18 мам, 
для которых составлена отдельная образо-
вательно-развлекательная программа, при 
этом они все время могут находиться непо-
далеку от детей. Элита Лапиня с сожалени-
ем отметила, что число мест в лагере огра-
ничено, хотя она знает, что желающих прове-
сти здесь время намного больше. 

Янис Сирмайс 
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Лембергс: – Я определил, что «зеленым крестьянам», 
стартуя на выборах, нужно учитывать следующее 
обстоятельство: среди тех, кто может быть избран, 
не должно быть таких, которые из-за своих каких-то 
идеологических убеждений или прошлого не могут 
создать коалицию с «Согласием».  Я сказал Августу: 
«Visu Latvijai!» и Лембергс – забудь! Выбирай – или «Visu 
Latvijai!», или меня! 

В контексте «дела олигархов» упомина-
ются Айнарс Шлесерс, Андрис Шкеле и мэр 
Вентспилса w Напомним, что Шлесерс подо-
зревался в торговле влиянием, принятии 
решений, выгодных для предприятий, тайно 
принадлежащих ему, незаконном участии 
в имущественных сделках и уклонении от 
подачи декларации, Лембергс – в торговле 
влиянием, а против Шкеле уголовный про-
цесс не был начат. 

КАК ФОРМИРОВАЛИ 
СЕКРЕТНУЮ КОАЛИЦИЮ 
В марте 2010 года, на следующий день 
после решения Народной партии покинуть 
правительство Валдиса Домбровскиса, в 
номере гостиницы «Rīdzene» встречались 
лидер ЛПП/ЛЦ Айнарс Шлесерс, лидер СЗК 
Айварс Лембергс и лидер «Согласия» Янис 
Урбанович. Цель – согласовать планы, 
как до выборов ослабить правительство 
«Единства» и добиться, чтобы после выбо-
ров эта тройка могла вместе сформиро-
вать правительство. 

Шлесерс: – Теперь такой вопрос. 
Во-первых, можем ли мы согласовать кра-
ткосрочные действия, ну, вот, все вместе, 
трое, которые здесь. Второе, хочешь не 
хочешь – нужно говорить о 2 октября. И я 
начну со 2 октября, вот где у меня опасе-
ния. Вот, в конце концов получится так, что 
у «Единства», «зеленых крестьян» будет 51 
место, у нас с Урбановичем 49. В финале 
я не вижу варианта, как «зеленые крестья-
не» уйдут к Шлесерсу и Урбановичу, а не с 
«Единством». Это опасения. Из-за того, как 
ведет себя Август. Я понимаю, что Бригманис 
– конъюнктурщик, но он в ту задницу так 
лезет, так глубоко… Я сейчас говорю о той 
идеологии, не так, как мы тут можем встре-
титься и тихо договориться. Бригманис, кото-
рый поет такие песни, не сможет спрыгнуть. 

Лембергс: – Я определил, что «зеленым 
крестьянам», стартуя на выборах, нужно учи-
тывать следующее обстоятельство: среди 
тех, кто может быть избран, не должно быть 
таких, которые из-за своих каких-то идеоло-
гических убеждений или прошлого не могут 
создать коалицию с «Согласием». Таких 
быть не должно. Скажем, как Висвалдис 
Лацис. Помнишь, Бригманис заявил, что 
ведутся разговоры с «Visu Latvijai!». Я сказал 
Августу: «Visu Latvijai!» и Лембергс – забудь! 

Как олигархи политику делали
Расшифровка прослушки по так называемому «делу 
олигархов», опубликованная журналом «IR», – ярко 
демонстрирует, как в Латвии, используя политическое 
влияние, политики-бизнесмены делают дела в собственных 
интересах, и что происходит за кулисами политики в Латвии. 
Разговоры в «Rīdzene» свидетельствуют о том, какие нравы, 
приемы и лексика существуют на политической кухне. 
Приносим читателям свои извинения за использованную 
в публикации ненормативную лексику, но что поделать – 
господа так разговаривают… 

Выбирай – или «Visu Latvijai!», или меня! 
Шлесерс: – Нет, ты мне ответь на вопрос. 

Мы должны обсудить открыто. Допустим, 
продолжает работать правительство мень-
шинства. Мы с Урбановичем действу-
ем по-государственному, даем работать. 
Правительство мучается, но работают все. 
И результат выборов оказывается именно 
такой: «Единство» плюс СЗК – 51. Я не вижу 
вариантов, как «крестьяне» скажут – эй, а 
мы тут можем с Урбановичем, с русскими, с 
красными. Я не вижу вариантов. 

Лембергс: – Во-первых, Урбанович и 
«Согласие» сейчас никакие не красные, если 
что. В глазах народа, блядь, пойми, красная 
тряпка – это безработица, безработица и 
еще раз безработица. Урезаны зарплаты… 

Шлесерс: – Айварс, но ты понимаешь, 
о чем я говорю? Я готов поспорить, что 
Бригманис не сможет… Так же, как я не мог 
бы выскочить и сказать – эй, давай я пойду с 
«Tēvzemei», и забуду, что мы с Урбановичем 
вроде как пытались дружить. 

Урбанович: – У меня предложение. 
Самый лучший путь к безопасному будуще-
му – сотрудничество в настоящем. Я пред-
лагаю разработать согласованные действия, 
как заставить Домбровскиса вытащить нару-
жу бюджетные дела. 

Лембергс: – Я их заставлю. 
Урбанович: – Если ты заставишь, вопро-

сов нет. Но если нет, мое предложение: мы 
в парламенте согласованными действиями 
вытаскиваем задания для правительства. 

Лембергс: – Нормально. Но у меня прось-
ба. Если мы так играем, то договоримся, что 
первыми такие предложения высказывают 
«зеленые крестьяне» в коалиции, не иначе. 

Урбанович: – Я поддерживаю, с большим 
удовольствием. И еще – мы можем это дело 
один раз так по-настоящему, сменеджиро-
вать координацию? 

Лембергс: – Можем, только я тебе гово-
рю: тогда нужно регулярно встречаться и 
согласовывать. Потому что от того, что мы 
тут встретимся раз в два месяца, ничего не 
изменится. 

Урбанович: – В прошлый раз, когда мы 
разговаривали о том деле медиа вчетвером, 
помните, ну, ничего не произошло. 

Шлесерс: – Я хотел бы согласиться с 
Янисом, что нам нужно составить план. 
Мне хотелось бы, чтобы на выборах все 
же получилось так, что 51 голос у нас, а не 
у того блока, где «Единство» и «зеленые 
крестьяне». 

Урбанович: – Ты не дал мне закончить. 
Какова цель плана? Главная цель – добить-
ся того, чтобы крестьяне разосрались с 
«Единством» настолько, что, увидев этот 
план, присланный Домбровскисом, они для 
себя сделают вывод: блядь, с этими нет, 
лучше тогда с теми, правильно? А не про-
сто разосрались, но по делу – за учителей, 
за крестьян. 

Шлесерс: – Да, вариант такой: какое нам 
нужно правительство? Как Айварс обычно 
задает правильный риторический вопрос. 

Урбанович: – Слабое.
Шлесерс: – Нам нужно слабое правитель-

ство, да. Моя позиция такая: мы заставим 
их работать, блядь, даже если Домбровскис 
подаст в отставку. Вот президент придет и 
будет работать и пытаться что-то в этом пра-
вительстве решать. 

Лембергс: – Айнарс, ты немного переско-
чил – можно? У меня предложение, если мы 
говорим о том, чтобы сыграться, тогда давай-
те договариваться о том, чтобы сыграться, 
но тогда заранее надо обговорить, какие это 
будут вопросы. О бюджете – это железно. Это 
я сказал и доказал СЗК, почему это нужно 
делать и почему это им выгодно и невыгод-
но «Новому времени». И я их заставлю идти 
по этому пути. Гунтис {Блумбергс} будет, и 
Гунтис будет его пилить, он идет в коали-
ции. Бригманис сможет сидеть на телеге. И, 
Айнарс, чтобы ты понял мою такую… Мы в 
декабре или январе – там поднялся вопрос о 
премьерстве. Я им сказал – хорошо, в прин-
ципе, можете на меня рассчитывать. Но мы 
договорились, что этот вопрос обнародуют 
тогда, когда об этом мы отдельно договорим-
ся в соответствии с ситуацией. Но не про-
шло и недели, Бригманис на телевидении: у 
него спрашивают, кого вы поставите в проти-
вовес Шкеле, он говорит: Лембергса – пре-
мьером, блядь. И, конечно, все стали орать: 
лидер СЗК – Лембергс. А хуй народ знает – 
лидер, не лидер. Понимаешь, что сейчас то, 
что я лидер, означает, что политика, которую 
реализует Домбровскис, – это моя полити-
ка. А нахуй тогда вообще Лембергс нужен, я 
уже вообще не отличаюсь от Домбровскиса, 

понимаешь? Поэтому я очень жестко декла-
рирую очень систематически другое мнение, 
и это политика. Понимаешь, Бригманис гово-
рит что-то одно, я – что-то другое. Я должен 
поддерживать эту дистанцию, понимаешь? 
Я не могу допустить, чтобы меня осознанно 
связывали с политикой существующего пра-
вительства, блядь. 

ДЛЯ СПРАВКИ: 
 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 

КАК СВОЕГО 
ПРЕЗИДЕНТА 
ПРОДВИГАЛИ
В октябре 2010 года, вскоре после слабого 
старта на выборах в 10-й Сейм, Шлесерс 
встречается с Лембергсом. Объединение 
Шлесерса и Шкеле получило только 8 депу-
татских мест, и не осуществился их план 
втроем вместе с «Согласием» и СЗК фор-
мировать правительство. Больше всего 
голосов у «Единства», которое формирует 
следующее правительство с СЗК. Однако 
Шлесерс и Лембергс вновь строят планы – 
что можно было бы перенять власть после 
президентских выборов. И Шлесерс преду-
преждает, чтобы Лембергс опасался прово-
каций со стороны американцев. 

Шлесерс: – Друзья из дома рядом счита-
ют, что ситуация опасная, так как правитель-
ство будет слишком зависимо от Лембергса. 
Это значит, что правительство может быть 
свергнуто в любое время. (..) Пока Затлерс 
на месте, они более-менее, а что будет 
после Затлерса? В принципе, я могу только 
пересказать то, что слышал, но их это очень 
беспокоит. Мысль такая, что ты должен смо-
треть сам, чтобы тебе там снова не устро-
или провокации. Потому что они поняли: 
пока есть Лембергс, «зеленые крестьяне» 
будут его слушать и смотреть ему в рот, если 
нужно будет, скинут Домбровскиса. Поэтому 
очень важно тебе не допустить каких-то… 
Понять, что это за провокации. (..) В принци-
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Шлесерс: – Нет смысла сейчас играть, пока есть 
Затлерс. Его, нахуй, нужно убирать! Нужно поставить 
туда или Аугулиса, или Даудзе, или хотя бы Дуклавса, 
пофиг, без языка… Но, как говорится, для страны это 
не лучше… Лучше все же, чтобы английский язык 
был. (..) Я готов сыграть с тобой и обсудить эти вещи. 
Я готов говорить с Урбановичем, и все, тогда делаем 
правительство.

пе, от тебя зависит, насколько долго продер-
жится это правительство. 

Лембергс: – Ну, видишь, я тебе скажу 
такую вещь. Они ведь не понимают, у меня 
подход очень простой. Ну, допустим, хоро-
шо – СЗК победил бы. Ну хорошо, Лембергс 
– премьер. Что – валютный фонд мне где-
то пошел бы навстречу? Отымел бы, как 
маленького ежика, правильно? Поэтому я 
подключился к избирательной компании в 
последнюю неделю. (..) A я скажу, почему я 
так сделал. (..) Я боялся, что если я пойду на 
всех парусах – а мы победим, а что тогда я 
буду делать? А нахрен мне это надо! Вот это 
на меня нагоняет… 

Шлесерс: – Айварс, о`кей, но что мы 
делаем? 

Лембергс: – Сейчас не делаем ничего. 
Позиция проста: Домбровскис победил, фор-
мирует правительство. (..) Пусть он сделает 
всю работу, которую нужно сделать. У него 
не будет хороших новостей. (..)

Хорошо, допустим, Домбровскис не пре-
мьер. А кто премьер, скажи – кто? 

Шлесерс с 8 голосами не пройдет. 
Я? Я идиот?
Урбанович не годится. 
Вот простая проблема! Нужен человек, 

который… 
Шлесерс: – Айварс, у меня к тебе предло-

жение. Я с тобой могу говорить достаточно 
откровенно, в отличие от Шкеле, – я никогда 
с тобой в игры не играл, ты это знаешь. До 
весны тебе важно просто не допустить ника-
ких провокаций (..). Это одно. Второй вари-
ант такой: нужно поставить правильного пре-
зидента. Мое предложение следующее: ты 
должен назначить президента.

Лембергс: – Страшная ответственность. 
Шлесерс: – Извини, но… Мы с 

«Согласием» голосуем «за», и у тебя свой 
президент. Как говорится, он должен отве-
чать критериям, но на этот раз это не так 
– трехстороннее соглашение, а ты берешь 
ответственность за этот пост. У тебя свой 
президент, который в час икс, как говорится, 
сможет тебе помочь. 

Лембергс: – О каком человеке ты можешь, 
блядь, дать гарантию, что он не будет вто-
рым Затлерсом, ну скажи? 

Шлесерс: – Ты должен поставить кого-то 
их своих! У тебя их не много. (..) Посмотри 
из имеющихся депутатов. Те, кто был в 
исполнительной власти. Потому что давай 
не будем искать где-то на стороне – возьмем 
с политическим опытом. Я не знаю, кому ты 
доверяешь больше или нет. Ну, Август, как 
говорится, нет… Нужно, кто знает английский 
язык, чтобы не могли упрекнуть. Кто у тебя 
из министров, Аугулис? Как говорится, нор-
мальный, молодой человек. Ему нет сорока? 

Лембергс: – Да, молодой. Нет сорока. 
Шлесерс: – Хорошо, кто у тебя там еще? 
Лембергс: – Может, есть сорок, я не спра-

шивал. (..) Президенту должно быть не мень-
ше сорока? 

Шлесерс: – Да. 
Лембергс: – Я думаю, Дуклавс был бы – 

во! – президент. Только английского у него 
нет.

Шлесерс: – Это не очень хорошо. У 
Вейониса английский, но Вейонис слишком 
мягкий. 

Лембергс: – Аугулис лучше. (..) Я его 
думаю в сообщение или экономику, ну 
посмотрим. (..)

Шлесерс: – А что там у тебя с этим 
Даудзе? 

Лембергс: – Ай, этот нет. 
Шлесерс: – Слишком любит должности? 

Ну подожди… 
Лембергс: – Вариант поставлен на 

Гундара. (..) И пить не будет. (..)
Шлесерс: – Айварс, послушай, я с тобой 

говорю сейчас совершенно откровенно. По 
всему квалифицируется Даудзе, конечно, 
очень хорошо. Аугулис и Даудзе. Я не знаю, 
сколько лет Аугулису, но Даудзе – предсе-
датель Сейма – его можно подготовить, но 
тогда он знает, к чему он готовится непол-
ный год. И тогда за него голосуют. Тогда 
вариант ясен. Во-первых, он будет прези-
дентом. Он номинирует следующего пре-
мьера, это значит, что ты сможешь контро-
лировать этот процесс. Второй момент – 
это то, что после выборов он назовет еще 
одного премьера. В любую игру нет смыс-
ла играть, если ты не знаешь, что сделает 
президент. (..) Нет смысла сейчас играть, 
пока есть Затлерс. Его, нахуй, нужно уби-
рать! Нужно поставить туда или Аугулиса, 
или Даудзе, или хотя бы Дуклавса, пофиг, 
без языка… Но, как говорится, для стра-
ны это не лучше… Лучше все же, чтобы 
английский язык был. (..) Я готов сыграть с 
тобой и обсудить эти вещи. Я готов говорить 
с Урбановичем, и все, тогда делаем прави-
тельство. Если премьер и президент – одно 
целое, понимаешь. Даудзе – президент, 
Аугулис – премьер, какие проблемы? 

Лембергс: – Никаких. 
Шлесерс: – Понимаешь, и у тебя сразу 

две должности. Те вопросы, которые для 
меня важны, я, как говорится, с тобой всег-
да смогу обсудить. (..) Понимаешь, у тебя 
такой ситуации, может, больше не будет – у 
тебя есть возможность сделать президен-
та и премьера. Я думаю, что и Урбанович, и 
Андрис, мы согласимся. (..) Выбери только, 
кто премьер и кто президент, Айварс! Я это 
поддержу. 

Лембергс: – Ну я не знаю, что думает 

Янис. Янис же тоже захочет за 29 голосов, он 
скажет: погоди-погоди… спикер. 

Шлесерс: – Спикер – Янис, нормаль-
но, остальное там будет разделено. Потому 
что избрать президента – это плата за то, 
чтобы попасть в правительство. В Сейме 
тайное голосование. Коалиция продвигает 
да кого угодно, и Даудзе с первой попыт-
ки там! Нет, ну послушай, он не алкоголик. 
Возьми его и скажи: если ты докажешь, что 
за девять месяцев сможешь избавиться от 
этого… Понимаешь, у меня такое ощущение, 
что Даудзе все-таки по убеждениям на пра-
вильной стороне. 

Лембергс: – Да, да.
Шлесерс: – Он все-таки в критические 

моменты против Затлерса. Он все же пра-
вильно настроен. Он все же на нашей 
стороне. 

Лембергс: – Хм… 
Шлесерс: – О пьянстве я тебе ничего не 

могу сказать. Ну да, без английского языка 
– там будут упреки, там может быть крити-
ка. Потому что Дуклавс подошел бы, он был 
бы такой хозяйственник, но там кто-то может 
разыграть… 

Лембергс: – Нет, но Дуклавса можно ста-
вить и премьером! 

Шлесерс: – Да, может, Дуклавса можно и 
премьером, вот! Даудзе – президент, Дуклавс 
– премьер.

Премьер, извини, может и не говорить 
по-английски, ничего не случится, потому что 
президент же должен ездить по всяким сам-
митам. Премьер может ездить меньше.

Лембергс: – Так и есть. 
Шлесерс: – И всем будет понятно, в тот 

момент, когда премьер и президент из одной 
партии, – ты победил. Но мне не будет жаль. 

Источник: журнал «IR»
https://www.youtube.com/channel/

UCZsev0zq-4mU7nXw0peh47Q

ДЛЯ СПРАВКИ: 
«Убрать» Затлерса не удалось. 28 

мая 2011 года президент страны впер-
вые в истории инициировал роспуск Сейма, 
чтобы избежать приватизации демокра-
тии в Латвии. «Сейм показал, что прежде 
всего он защищает интересы узких групп 
или личные интересы конкретных лично-
стей, а не государственные интересы», – 

заявил Затлерс, указав, что и правитель-
ство, которое должно думать о решении 
задач, связанных с будущим Латвии и ее 
развитием, «в большей степени смотрит 
на то, что говорит некий человек, находя-
щийся вне Сейма». В референдуме по пово-
ду роспуска Сейма проголосовали приблизи-
тельно 95% избирателей. В последовавших 
затем выборах президента страны эту 
должность не получил ни один из упомяну-
тых в разговорах в «Rīdzene» политиков – 
ни Даудзе, ни Аугулис, ни Дуклавс. 

Правда, одно из пожеланий Шлесерса сбы-
лось – из СЗК избран как президент стра-
ны Раймондс Вейонис, так и президент 
министров Марис Кучинскис. И «зеленому 
крестьянину» Улдису Аугулису второй раз 
подряд досталось упомянутое Лембергсом 
«сообщение». 

УГОЛОВНЫЙ ПРОЦЕСС 
ПРЕКРАЩЕН. ЗАБУДЬТЕ 

Прослушанные в гостинице «Rīdzene» раз-
говоры политиков и предпринимателей слу-
жили одним из главных доказательств в так 
называемом «деле олигархов», которое было 
возбуждено в 2011 году по статьям Уголовного 
закона за взяточничество, дачу взяток, лега-
лизацию финансовых средств, полученных 
преступным путем, злонамеренное исполь-
зование служебного положения и превыше-
ние ограничений, установленных для госу-
дарственных должностных лиц. Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией рассле-
довало это дело в течение нескольких лет, 
однако оказалось, что прослушанные разго-
воры не являются достаточным доказатель-
ством для предъявления обвинения, поэтому 
уголовный процесс был прекращен. 

Премьер Марис Кучинскис признал, что 
должному рассмотрению «дела олигархов», 
возможно, препятствовала непрофессио-
нальная работа. «Очевидно, речь идет о 
достаточно непрофессиональной деятель-
ности», в результате которой дело не дошло 
до суда, суд требует доказательств, и «слава 
богу, что суд требует доказательств». Он 
также подтвердил, что готов сделать все, 
чтобы латвийская политика была прозрач-
ной и чистой от влияния конкретных людей. 
Он сказал также, что лидер сотрудничающей 
с СЗК партии «Латвии и Вентспилсу», мэр 
Вентспилса Айварс Лембергс на него влия-
ния не оказывает, и отношения с ним такие 
же деловые, как с любым другим предста-
вителем СЗК. 

В свою очередь, новый руководитель БПБК 
Екабс Страуме в интервью передаче LTV 
«Viens pret vienu» сказал, что ознакомился 
с решением БПБК о прекращении уголовно-
го процесса по так называемому «делу оли-
гархов», и это решение было обоснованным. 
В деле не были получены доказательства 
– то, что прозвучало в разговорах извест-
ных предпринимателей и бывших полити-
ков, «не подтвердилось на практике или не 
было выяснено. (..) Это был вопрос удачи в 
расследовании, о чем упомянул и надзира-
ющий прокурор. Не были получены отдель-
ные ответы, которые, возможно, помогли бы 
выяснить истинных получателей выгоды. Не 
было удачи, была преждевременная утеч-
ка информации, в том числе, и из БПБК». 
Страуме указал также, что отдельные заин-
тересованные лица, возможно, были в курсе 
проводимых БПБК мероприятий. 

Обобщила Илзе Лиепа

Айварс Лембергс. Айнарс Шлесерс. Янис Урбанович.

Марис Кучинскис.Екабс Страуме.
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Уровень безработицы в 
Вентспилсе в размере 5,7% 

Зарегистрированный уровень безработи-
цы в городе Вентспилсе среди экономиче-
ски активных жителей в конце июня сохра-
нился в пределах 5,7%.  Без работы были 
969 экономически активных жителей, свиде-
тельствуют данные Государственного агент-
ства занятости. В Вентспилсском филиале 
Государственного агентства занятости на 26 
июня самое большое число свободных вакан-
сий было на обработчиков рыбы (10), слесаря 
металлоконструкций (10), сварщика металли-
ческих строительных конструкций (10), касси-
ра магазина (6) и швею (5).

В настоящее время самый низкий заре-
гистрированный уровень безработицы в 
Валмиере, которая на 0,1% обогнала Ригу – 
соответственно 4,3% и 4,4%. С 5,0% за ними 
следует Елгава, затем – Вентспилс, Юрмала 
(6,0%), Екабпилс (9,0%), Лиепая (9,5%) и 
Даугавпилс (10,5%). В Латвии средний зареги-
стрированный уровень безработицы в настоя-
щее время составляет 7,3%.

Принимать сигналы «Venta-1» 
сможет любой радиолюбитель  

Создание разработанного Вентспилсской 
высшей школой первого в Латвии сателли-
та Venta-1 дало новые знания и возмож-
ности исследователям и студентам, к тому 
же, в принятие сигналов может включить-
ся любой радиолюбитель.  Сателлит Venta-
1 будет передавать на Землю, на станцию 
Вентспилсской высшей школы принятые в 
космосе данные автоматической идентифи-
кации кораблей, фотографии с фотокамер 
сателлита, а также телеметрические данные о 
состоянии и работе систем сателлита.  Вся эта 
информация передаётся в виде зашифрован-
ных цифровых сигналов и не слышна в про-
стом приёмнике. Единственная информация, 
которая идёт открытым текстом, – это сигнал 
спутникового маяка. 

108 предоставляющих ночлег 
предприятий будут состязаться 
за награды 

Объявлен ежегодный конкурс, в котором 
оценят и определят пять лучших мест для ноч-
лега в городе Вентспилсе в пяти категориях – 
в группе гостиниц, в группе гостевых домов, в 
группе домов выходного дня, а также лучшие 
места для ночлега в частном доме, хостелах 
и в местах молодёжного ночлега. Комиссия 
независимых экспертов оценит все предпри-
ятия, предоставляющие услуги размещения, 
которые свою хозяйственную деятельность 
осуществляют на административной терри-
тории города Вентспилса и которые зареги-
стрированы в базе данных Информационно-
туристического центра Вентспилсской город-
ской думы.   

В Вентспилсской библиотеке 
остановку сделает выставка, 
посвящённая 60-летию 
подписания Римских договоров 

Отмечая 60-летие подписания Римских 
договоров, в этом году в Латвии экспони-
руется передвижная выставка, посвящён-
ная наследию этих договоров в современ-
ной Европе. Со следующей недели до 13 
июля с выставкой можно ознакомиться в 
Вентспилсской главной библиотеке.  На пере-
движной выставке представлены документы, 
фотографии и другие свидетельства о созда-
нии и развитии ЕС с 50-х годов прошлого сто-
летия до сегодняшних дней. Экспонируемые 
на выставке исторические брошюры, титуль-
ные листы судебных приговоров, юридиче-
ские документы, письма руководителей инсти-
туций, печатные издания и фотографии ото-
бражают создание Евразийской экономи-
ческой комиссии, создание и ратификацию 
Римского, Маастрихтского, Амстердамского, 
Ниццкого и Лиссабонского договоров, созда-
ние Таможенного союза, Шенгенской зоны и 
путь к единой валюте.  

В ВЕНТСПИЛСЕ

Министерству здравоохранения и 
Латвийской ассоциации семейных врачей 
(ЛАСВ) не удалось достигнуть договорен-
ности, поэтому 3 июля семейные врачи 
начнут бессрочную забастовку, проинфор-
мировала президент ассоциации Сармите 
Вейде. 

Семейные врачи не договорились с Минздравом, 
3 июля – бессрочная забастовка

12 июня 2017 года сформированный 
ЛАСВ забастовочный комитет подал заяв-
ление о проведении забастовки в Минздрав, 
Национальный совет по трехстороннему 
сотрудничеству и Государственную трудо-
вую инспекцию. Семейные врачи планируют 
начать забастовку 3 июля 2017 года и пре-
рвать оказание услуг семейных врачей до 
тех пор, когда с Министерством здравоох-
ранения и правительством удастся достичь 
договоренности о выполнении требований 
врачей. 

Во время забастовки пациентов будут при-
нимать те практики семейного врача, в кото-
рых есть медсестра или помощник врача 
(или регистратор). Эти специалисты будут 
консультировать посетителей в рамках своей 
компетентности и оказывать первую и неот-
ложную помощь – не привлекая семейного 
врача, давая консультации пациентам и их 
близким по поддержанию здоровья и уходу, 
предоставляя необходимую информацию, 
чтобы пациент сам мог позаботиться о своем 
здоровье, а также выполняя другие свои 
рабочие обязанности. 

Также будет работать консультационный 
телефон семейного врача 66016001, будут 
принимать дежурные врачи, можно будет 
обратиться в пункты срочной медпомощи 
и приемные отделения больниц, а также в 
критических, угрожающих жизни ситуациях 
звонить в Службу неотложной медицинской 
помощи. ЛАСВ призывает пациентов еще 
до забастовки обратиться к своему семейно-
му врачу, чтобы продлить рецепт или полу-
чить другие необходимые услуги семейно-
го врача. 

Латвийская ассоциация семейных врачей 
считает, что ситуация в семейной медицине 
стала критической. Государство длительное 
время не выплачивает справедливую зар-
плату за сложную и объемную работу семей-
ного врача. Одновременно госучреждения 
требуют выполнения таких требований, 
для которых семейному врачу необходимо 
затрачивать все больше времени, труда и 
финансовых средств. Зарплата медсестер 
и помощников врача в команде семейного 
врача настолько ничтожна, что семейный 
врач не может обеспечить создание необ-
ходимой для работы команды и долгосроч-
ное развитие. Минздрав планирует осла-
бить существующие практики семейных вра-
чей и предлагает реформу, которая ухудшит 
условия труда семейных врачей и медсе-
стер. Несмотря на то что в системе э-здоро-
вья имеются существенные недостатки, она 
слабо функционирует, Минздрав и Кабинет 
министров требуют, чтобы семейные врачи 
обязательно использовали ее с 1 сентября 
2017 года. 

ТРЕБОВАНИЯ БАСТУЮЩИХ:
1. повышать существующий в данный 

момент платеж капитации в 1,25 евро на 
30% каждый год в течение ближайших трех 
лет (в 2018-м, 2019-м и 2020 году), то есть 
1,63 евро в 2018 году, 2,11 евро в 2019 году и 
2,75 – в 2020-м;

2. увеличить тарифы на манипуляции, 
которые делает семейный врач, общий 
объем оплаты увеличить не менее чем на 
45% в 2018 году;

3. повышать зарплату сестер и помощ-
ников врачей на 30% каждый год в течение 
трех лет;

4. поддерживать развитие существую-
щих независимых практик семейных вра-
чей, в том числе, финансирование открытия 
новых практик семейных врачей и их обо-
рудования; не допустить реформы работы 
семейных врачей в том виде, как это пред-
усмотрено в плане реформ Министерства 
здравоохранения;

5. обеспечить, чтобы врачи были обяза-
ны пользоваться каждой конкретной частью 
системы э-здоровья (э-DNL, э-рецепт и т. 
д.) только через 12 месяцев после того, 
как ЛАСВ получит убедительные данные 
об эффективной функциональности блока, 
высоком уровне его технического и правово-
го обеспечения для защиты прав и данных 
пациентов. 

ЛАСВ призывает 
пациентов еще 
до забастовки 
обратиться к своему 
семейному врачу, 
чтобы продлить 
рецепт или 
получить другие 
необходимые услуги 
семейного врача.

Несмотря на то что мотто Вентспилса явля-
ется «Город с завтрашним днем», в работе 
думы мало что меняется, и порядок прове-
дения заседаний абсурден и не всем поня-
тен. А именно, на должность вентспилс-
ского мэра повторно избран отстраненный 
от исполнения этих обязанностей Айварс 
Лембергс, который по-прежнему не про-
водит заседаний думы, во время третьего 
заседания думы нового созыва сослав-
шись на то, что он «не в голосе». 

Лембергс по-прежнему не проводит заседания 
Вентспилсской думы; на этот раз он «не в голосе»

Уже третье подряд заседание Вентспилсской 
думы после выборов в самоуправления 3 
июня проводит первый заместитель мэра по 
вопросам инфраструктуры Янис Витолиньш. 
Приглашенным на заседание представителям 
Министерства охраны окружающей среды и 
регионального развития (VARAM) во время 
заседания прояснить эту ситуацию не удает-
ся, Витолиньш дает им высказаться только 
после заседания, Лембергс же не остается на 
дискуссии после заседания. 

Третье заседание Вентспилсской думы 
началось с 9-минутного опоздания самого 
мэра. Сразу же со стола был убран журна-
листский микрофон. 

Оппозиционный депутат Гиртс Валдис 
Кристовскис, представляющий объедине-
ние «Единства», «Национального объедине-
ния» и «Латвийской региональной партии», 
задает вопросы: почему председатель думы 
не ведет заседание, почему представители 
нового созыва не представлены друг другу, 
почему было прервано первое заседание и 
по какой причине было созвано внеочеред-
ное заседание, когда, возможно, у депутатов 
еще не было мандатов? Конкретных отве-
тов на эти вопросы не получено. По словам 
Витолиньша, первое и внеочередное засе-
дание прошло в соответствии с законом, все 
отражено в протоколах, которых у коллег не 
имеется. 

На претензию, почему Витолиньш, а не 
Лембергс – председатель думы ведет засе-
дание, Лембергс отвечает: «Я не здоров, 
сегодня я не в голосе».

На вопросы оппозиции Лембергс не отве-
чает, теперь уже не упоминая о своих физи-
ческих недостатках, но указывая, что «у нас 
заседание думы, а не пресс-конференция, 
двигаемся дальше». 

Депутат Айвис Ландманис повторно на 
заседании подчеркивает, что слово нужно 
дать представителям VARAM, однако 
Витолиньш во время заседания думы не 
позволяет этого сделать, подчеркнув, что 
слово прибывшим из Риги должностным 
лицам будет предоставлено после заседа-
ния, и депутаты, которые захотят остаться, 
смогут сделать это и поговорить с ними, кто 
не захочет – может не оставаться. Лембергса 
среди оставшихся не было. Остались лишь 
представители оппозиции. 

Во время дискуссии, состоявшейся после 
заседания, также было мало четких ответов 
на вопросы. Ландманис призывает прове-

рить протоколы заседания и просит VARAM 
проследить за этим. «Нам кажется, что мы 
говорим на разных языках и важные вопросы 
не отражены», – отмечает Ландманис.

Представители VARAM – директор депар-
тамента самоуправлений Айварс Мичулс 
и директор юридического департамента 
Каспарс Цирсис – продолжают не согла-
шаться, поясняя определение «отсутствие». 
По их словам, понятие «отсутствие» нужно 
рассматривать как любое препятствие, кото-
рое делает невозможным выполнение обя-
занностей председателя думы. «Какое же 
тогда у Лембергса существует препятствие 
уже десять лет? Если человек отсутствует, 
то он отсутствует», – с удивлением отмеча-
ет Ландманис относительно ситуации, когда 
председатель думы присутствует на заседа-
ниях, но сам ни одного из них не проводит. 

Дискуссия прервана, поскольку начинает-
ся новое заседание. Оппозиция не удовлет-
ворена, тем не менее представители VARAM 
эту ситуацию считают нормальной.  

BNN
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В редакцию на э-почту пришло письмо вентспилчанина Яниса Грандавса, в котором он 
делится своими эмоциями по поводу недавно прошедших выборов в Вентспилсскую 
думу и по поводу того, как прошло избрание нового руководителя думы.  Вашему вни-
манию мнение Яниса Грандавса:  

Мнение читателя 

Грустные размышления о нашем выборе

- Выбрать меньшее из зол. Всё равно 
ничего не изменится. Лучше известное зло, 
чем неизвестные блага. Они воруют, но 
хоть что-то оставляют городу. Мой голос всё 
равно ничего не значит. Ведь мы часто слы-
шим эти аргументы, не так ли?  Они обычно 
являются оправданием тому, почему хотя 
бы что-то не сделать и зачем что-то вообще 

менять.  Результаты выборов в Вентспилсе не 
удивили.  По правде говоря – они даже были 
более обнадёживающими, чем можно было 
ожидать. У меня нет иллюзий насчёт «клуба 
фанатов Лембергса», это люди, которые по 
сути не думают, а только верят, что те пло-
хие «где-то там, на улице», не дают нашему 
Вожаку работать и бороться с «ростками сво-

боды» в Вентспилсе.  Так легче – позволить, 
чтобы всё решили вместо нас, всё подсказа-
ли, и даже тогда, когда тебя унижают, воспри-
нимай это как необходимость, ведь строгий 
отец знает, что когда он выпорет ребёнка, он 
тому желает только хорошего. Правда, читая 
газету “Ventspilnieks.lv”, а также республикан-
скую прессу, можно видеть, что новый – ста-
рый руководитель открыто игнорирует законы 
и принятые юридические нормы даже на пер-
вом заседании думы, но «машина голосова-
ния» проголосовала за то, чего хочет Вожак.  
Всё равно, правильно ли это или неправильно, 

законно или на самом деле нет.  Надеюсь, 
что газета “Ventspilnieks.lv” будет писать об 
этом и не остановится на полпути, следя за 
думой в нашем городе. Определенно хотел 
бы прочесть, как же дальше будет разви-
ваться абсурдная ситуация с думой, руково-
дитель которой по решению суда не имеет 
права исполнять свои обязанности. Можно 
сказать, что Вентспилсская дума – уникаль-
ная в масштабе всей страны и, возможно, 
всего Европейского Союза. Только вряд ли 
у нас есть причина гордиться такой уникаль-
ностью. 

С удя по прошлому заседанию 
думы, на которое для выясне-
ния ситуации были приглашены 
директор департамента самоу-
правлений Министерства охра-

ны среды и регионального развития Айварс 
Мичулс и директор юридического департамен-
та Каспарс Цирсис, министерство такая ситу-
ация полностью устраивает.   Правда, откры-
тым остался вопрос, будет ли министерство 
столь же понимающим и тогда, если в подоб-
ную ситуацию попал бы не имеющий полити-
ческого влияния руководитель какого-нибудь 
небольшого самоуправления. 

НАРУШЕНИЯ УЖЕ 
НА ПЕРВОМ ЗАСЕДАНИИ 

Депутат Айвис Ландманис указал на то, что 
серьёзные нарушения были уже на первом 
заседании вновь избранной думы. А имен-
но, после избрания председателя думы, он, 
согласно Закону «О самоуправлениях», дол-
жен был бы взять бразды правления в свои 
руки. По хорошо понятным причинам этого 
не произошло, а о завершении заседания 
думы сообщила председатель избиратель-
ной комиссии Байба Лидака, которой закон 
не предусматривает таких прав. По запро-
су шести депутатов «Латвии и Вентспилсу» 
было созвано внеочередное заседание 
думы, чтобы избрать заместителей предсе-
дателя думы и постоянные комитеты. Айвис 
Ландманис подчеркнул, что в конце упомя-
нутого заседания думы (пометка отображена 
также в протоколе), депутаты созвали внео-
чередное заседание думы до первого засе-
дания, когда депутаты еще не получили свои 
мандаты, и это заставляет сомневаться в 
законности действий отдельных депутатов, в 
правомерности созыва внеочередного засе-
дания думы. Кажется, само собой разумеется, 
что Министерству охраны среды и региональ-
ного развития такая «мелочь» не показалась 
достойным внимания…

С представителями министерства также 
говорили о продолжающейся годами юри-
дической эквилибристике вокруг вопроса о 
неспособности председателя выполнять обя-
занности из-за опозданий и его неспособно-
сти присутствовать на заседаниях думы в 
качестве депутата, одновременно находясь в 
отлучке как председателя думы.   «Какие опо-
здания были у вновь избранного председа-
теля думы, если шести депутатам пришлось 
созывать внеочередное заседание, ссылаясь 
на норму статьи 28.1.? Информировано ли об 
этих задержках и опозданиях Министерство 
охраны среды и регионального развития 
(МОСРР)?   Устраивает ли МОСРР такая ситу-
ация, что самоуправлением вот уже десять 
лет руководит лицо, у которого есть такие 
опоздания?  Разве это нормально?» – это 
только один из вопросов, который господин 
Ландманис задал представителям МОСРР. 

Правомерность и порядочность – это не только слова
Вентспилс – единственное самоуправление в Латвии, где уже 
в течение почти десяти лет к мэру города применено средство 
безопасности – запрет исполнять должностные обязанности 
председателя Вентспилсской городской думы.  Этот созыв 
– не исключение – и, хотя заседания думы формально 
ведёт первый заместитель председателя по вопросам 
инфраструктуры Янис Витолиньш, ни для кого не секрет, кто в 
действительности определяет работу думы.    

У МИНИСТЕРСТВА ОХРАНЫ 
СРЕДЫ И РЕГИОНАЛЬНОГО 
РАЗВИТИЯ ФОРМАЛЬНОЕ ВИДЕНИЕ

На вопрос Ventspilnieks.lv, вытекает ли 
из пояснений представителей МОСРР, что 
ситуация является абсурдной, когда  оче-
редной раз председателем Вентспилсской 
думы депутаты избрали человека, к которо-
му генеральной прокуратурой и судом при-
менено средство безопасности, запрещаю-
щее исполнять эти должностные обязанности, 
лидер Объединённого списка  Гиртс Валдис 
Кристовскис ответил: «Ясно, что присутству-
ющие на заседании думы 27 июня пред-
ставители МОСРР даже не пытались усмот-
реть абсурдный факт, что председателем 
Вентспилсской думы избрано лицо, к кото-
рому суд применил средство безопасности 
– запрет на исполнение этих специфических 
должностных обязанностей.  Они на обход 
этого запрета смотрят формально. С их точки 
зрения, если поддерживающие А. Лембергса 
депутаты из партии «Латвии и Вентспилсу» 
нашли форму, как обойти решение суда о 
применённом судом к А. Лембергсу запрете, 
то всё в порядке. Они даже не пытались вник-
нуть, почему суд применил такое средство 
безопасности. Они не оценивают не только 
обоснование судебного запрета (должност-
ные преступления при исполнении обязанно-
стей председателя Вентспилсской городской 
думы), но и не оценивают то, должны ли были 
депутаты от партии «Латвии и Вентспилсу» и 
сам Айвар Лембергс уважать судебный запрет 
и воздержаться от действий, которые пока-
зывают открытое неуважение к суду. Так что 
здесь идёт речь о формальном отношении – 
«смотреть сквозь пальцы».  С другой стороны, 
могу понять такую пассивную позицию, так как 
юристы МОСРР не представляют суд, который 
сам должен был бы следить за тем, как выпол-
няется наложенный им запрет. По-видимому, 

они не хотят давать оценку тому, какие воз-
никают морально-этические последствия, как 
растёт правовой нигилизм в обществе, так как 
такие случаи, как в Вентспилсской думе, ста-
новятся нормой. Очевидно, они эти вопросы 
оставляют за пределами своей компетенции 
и ответственности. Поэтому всё будет про-
должаться по классической схеме – «малень-
ких мошенников сажают в тюрьму, больших 
мошенников повышают в должности». 

ЕСЛИ ЕСТЬ НАРУШЕНИЯ У 
ПОЗИЦИИ, ОППОЗИЦИЯ ВОЗРАЖАЕТ 

Сильная оппозиция как в парламенте, она 
и в самоуправлении является достойным вни-
мания двигателем работы позиционных депу-
татов. Так как оппозиция – это та сила, которая 
серьёзно оценивает каждое принятое пози-
цией решение и незамедлительно вскрывает 
все подозрительные, а возможно и незакон-
ные решения.  Тем не менее в Латвии время 
от времени актуализируется вопрос – являет-
ся ли вообще логичным деление на позицию 
и оппозицию в самоуправлениях, ведь само-
управление всё же в основном занимается 
хозяйственными, а не политическими вопро-
сами.   «Аксиома демократического политиче-
ского процесса – разнообразие политической 
убеждённости и принципов, программ дей-
ствий политических партий, различие опреде-
ленных приоритетов», пояснил Гиртс Валдис 
Кристовскис.    

«Речь идёт о том, кто в этом соревновании 
получает право руководить и принимать обя-
зательные финансовые и правовые реше-
ния в жизни самоуправления. Этот механизм 
демократической власти работает с мень-
шими или большими коллизиями и борьбой 
на всех уровнях власти, независимо от того, 
идёт ли речь о самоуправлении или о парла-
менте государства.  К тому же следует под-
черкнуть, что все хозяйственные вопросы в 
самоуправлении также решаются под влия-
нием конкретных политических сил и конкрет-
ной политики.  Следовательно, и самоуправ-
ления разрабатывают политику и действуют 
согласно конкретной политике. То, насколько 
корректно в правовом отношении и справед-
ливо по отношению к интересам общества 
действует большинство власти, и определя-
ет то, насколько успешно в интересах изби-
рателей работают представленные в самоу-

правлении силы.  Если есть нарушения пози-
ции, то оппозиция возражает. Это один из 
принципов.  Это вопрос компетенции и чест-
ности депутатов, особенно в решениях, свя-
занных с общественными средствами, в том 
числе с закупками самоуправлений, с финан-
сированием того или иного повседневного или 
направленного на развитие мероприятия.  Как 
показывает жизнь, то здесь не всё в порядке.  
За примерами далеко ходить не надо. Не зря 
именно в Вентспилсе проблема с использова-
нием власти и влияния уже годами находится 
в поле зрения не только правоохранительных 
учреждений, но и в процессе расследования и 
судебного разбирательства. Меня не избрали 
потому, чтобы смириться с такой ситуацией, 
чтобы всё принять как нормальную ситуацию 
«ради какого-то спокойствия»».    

КАК БУДЕМ РАБОТАТЬ ДАЛЬШЕ? 
Первые стычки между позицией и оппо-

зицией уже произошли. Суть конфлик-
та заключается в убеждённости депутатов 
Объединённого списка в том, что буква зако-
на, и, главное, его дух одинаково обязательны 
всем, насколько политически влиятельными 
эти люди не были бы. Поэтому Ventspilnieks.
lv задала Гирту Кристовскису самый суще-
ственный для рядовых вентспилчан вопрос. 
А именно, какова дальнейшая перспекти-
ва работы в Вентспилсской думе депутатов 
Объединённого списка?

«Мы, конечно, осознаём, что борь-
ба за законность, этику и мораль в рабо-
те Вентспилской думы – это не единствен-
ная и главная наша миссия.  Мы должны 
начать нормально участвовать в работе 
Вентспилсской думы, которая связана с реше-
нием повседневных проблем. Поэтому я буду 
работать и в комитете финансов, и в комите-
те развития города. Рассмотрим возможности, 
как достичь достижения выдвинутых в пред-
выборное время целей, которые послужат 
интересам вентспилчан.  Конечно, работа в 
меньшинстве не обещает больших перспек-
тив, однако о том, как действует большинство, 
точно буду знать и смогу оценить только через 
какое-то время, когда будет накоплен первый 
опыт работы в Вентспилсской думе.  В любом 
случае, нужно надеется, что будут и какие-то 
возможности, что нас услышат в интересах 
вентспилчан». 

То, насколько 
корректно в 
правовом отношении 
и справедливо 
по отношению к 
интересам общества 
действует большинство 
власти, и определяет 
то, насколько 
успешно в интересах 
избирателей работают 
представленные в 
самоуправлении силы. 



Пляжные 
вечеринки. Быть 
или не быть?

Что в действительности 
происходит в 
Вентспилсской думе?

Благотворители 
позаботились о детском 
летнем лагере в Пелчи

Как олигархи 
политику 
делали3 стр. 4, 5 стр. 6 стр.
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При поддержке АО “Ventbunkers” и других 
предприятий порта в Кулдигском крае 
в Пелчи, в рамках проекта «Планета 
надежд», проходит летний лагерь для 
детей и молодых людей с особыми 
нуждами.

У же в течение месяца в медийном простран-
стве Латвии и в публичных дискуссиях одной 
из главных тем являются т.н. «разговоры оли-

гархов» и их записи, которые опубликовал популярный 
еженедельный журнал “Ir”. Конечно, в этом отношении 
не обошлось и без упоминания имени председателя 
Вентспилсской городской думы Айвара Лембергса. 
Потому что – ну как без него… И снова ответ с курзем-
ской стороны был один и тот же: всё это ложь, винова-
ты «соросисты», продажные СМИ, внешние и внутрен-
ние враги и, кто знает, может быть даже инопланетя-
не, которые хотят разрушить построенное горьким и 
тяжёлым трудом благополучие города и счастье рядо-
вых вентспилчан.  

С одной стороны, публикуются документы и факты, 
с другой – традиционный аргумент «это ложь» и 
еще привычный с советских времён приём борьбы 
с «внешними врагами»: «сам дурак» и «зато у вас 
негров бьют!».  Такая тактика борьбы с оппонента-
ми, к которой в комплекте прилагается использование 
денег и влияния для уничтожения или хотя бы огра-
ничения оппонентов, была очень характерна в начале 
девяностых для «капитализма джунглей».  Времена 
в государстве изменились, но одна цитадель всё же 
ещё сохранила этот подход для удержания власти.  К 
сожалению, это наш Вентспилс, где не работают нор-
мальные демократические законы, соблюдение пра-
вовых норм, нормальное, базирующееся на уважении 
и честности отношение к жителям, городу и государ-
ству в целом.  

“Ventspilnieks.lv” в предыдущих номерах публико-
вала серию статей о т.н. «богатстве Вентспилса», 
о том, как закладывались основы благосостояния 
Вентспилса и истории узурпирования власти. Как 
видим, в этом отношении в нашем городе мало что 
изменилось. Анализируя события начала девяно-
стых годов, мы писали, что уже тогда исполнитель-
ная власть города, при разделе «миллионов валю-
ты», использовала все средства, чтобы удержаться, 
чтобы получить выгоду от широко текущей в то время 
нефтяной реки, чтобы обеспечить себя в любых ситу-
ациях – как в экономическом, так и в политическом 
плане. И удержаться у «кормушки» и в том случае, 
если победили бы защитники независимости Латвии, 
и в том случае, если вдруг советская империя всё 
же не рухнула бы. Записи «Разговоров олигархов» 
наглядно показывают – есть люди, полит-бизнес 
которых основывается на «упорядочении вещей», а 
не на направленности на развитие.   На том, чтобы 
«переделить» или «урвать лакомый кусок», а не на 
том, чтобы найти способы заработать и двигаться 
в направлении развития. Ведь так проще, так легче 
элите власти – схватить, придумать определенные 
схемы и «разместить» уже имеющиеся и другими 
заработанные блага безусловно можно без особых 
усилий, если есть нужные рычаги и влияние, которые 
получены далеко не «серым путём».   

Как бы там ни было, ситуация понемногу меняет-
ся.  И “Ventspilnieks.lv” верит, что даже те, кто всё еще 
слепо верят «приведенному в порядок Вентспилсу», 
блеск которого базируется на помпезных мероприя-
тиях общественных отношений, дорогих салютах и 
ярких замках мечты, скоро поймут – здесь не всё в 
порядке. И убедятся, что за покрашенными фасадами 
«потёмкинской деревни» в действительности болото 
коррупции и узурпация власти. Чтобы что-то изме-
нилось, необходимо чтобы изменилось и восприятие 
людей: с точки зрения «он ворует, но и городу польза» 
на уверенность в том, что «наш руководитель дол-
жен быть честным и думать о нас, о городе, о госу-
дарстве». Мало-помалу всё меняется – медленно, но 
определенно неотвратимо. 

С уважением, 
действительно будучи на стороне вентспилчан, 

ваша газета “Ventspilnieks.lv”

“Упорядочить дела» и 
брать, что плохо лежит

Вот уже десятый 
год подряд в Пелчи, 
что в Кулдигском 
крае, в помещениях 
специальной 
основной школы-
интерната в рамках 
проекта «Планета 
надежд» («Ce-
rību planēta») 
проводится летний 
лагерь для детей и 
молодых людей с 
особыми нуждами. 
Как и раньше, 
в этом году с 26 
июня по 2 июля 
его организует 
общество 
«Центр помощи 
“Спекавотс”», 
основанное 
вентспилчанками 
Даце Бондаре и 
Элитой Лапиней.  

Благотворители позаботились  
о детском летнем лагере в Пелчи

Охватывая не только 
Вентспилс, но и другие края 
Латвии, «Спекавотс» работа-
ет в тесной эмоциональной и 
финансовой взаимосвязи с 
Латвийским союзом баптист-
ских общин и рядом коммер-
ческих обществ, работаю-
щих в Вентспилсском порту, 
а также благодаря поддерж-
ке многих частных благотво-
рителей и общественных 
организаций. 

                   
ПОДАРОК С НЕБЕС 
ХОРОШИМ ЛЮДЯМ

В этом году девиз лаге-
ря – «Подарок с небес», так 
как на протяжении неде-
ли с его участниками, деть-
ми и их родителями, будут 
беседовать о тех жизненных 
ценностях, которые доступ-
ны каждому из живущих на 
Земле, о том, как их можно 
использовать ради блага 
окружающих и собственно-
го самосовершенствования. 

В юбилейный год на при-
глашение посетить лагерь 

отозвались президент 
Латвии Раймондс Вейонис 
с супругой Иветой, которая 
является патронессой мно-
гих проектов, связанных с 
образованием и поддержкой 
детей с особыми нуждами. 

Организатор лагеря Элита 
Лапиня рассказала, что 
десять лет назад средств 
хватало лишь для того, 
чтобы принять 30 участни-
ков, включая детей и сопро-
вождающих их родителей. 
Этим летом эта цифра воз-
росла уже до 122, из них 42 – 
дети и молодые люди. Так же 
много и молодых волонте-
ров – «ангелов-хранителей» 
(в том числе, из-за рубежа), 
которые будут помогать им 
в быту, поскольку 16 участ-
ников могут передвигаться 
только в инвалидном крес-
ле, и остальным полноценно 
позаботиться о себе меша-
ют различные болезни. В 
свою очередь, 20 различных 
специалистов будут рабо-

тать, чтобы участникам лаге-
ря была доступна медицин-
ская помощь, а также чтобы 
они в интересной форме 
получали новые знания и 
навыки, в пределах своих 
возможностей могли увлека-
тельно провести время на 
природе и даже отправились 
в Вентспилс. 

ПРИ ПОДДЕРЖКЕ  
ОБЩЕСТВА  
«ДЛЯ РАСЦВЕТА  
ВЕНТСПИЛСА» 

Элита Лапиня не скрывает, 
что содержание лагеря тре-
бует значительных средств 
– это 115 евро на каждого 
участника. Этим летом при-
близительно четыре пятых 
части расходов покрыва-
ет совсем недавно основан-
ное общество «Для расцвета 
Вентспилса», для которого 
средства на благотворитель-
ные цели жертвуют предпри-
ятия, работающие в порту: 
«Ventbunkers», «Baltijas 

Ekspresis», «Unifreight», 
«Ventspils Tirdzniecības osta», 
«Kālija parks» и другие. Из 
этих же источников проект 
«Планета надежд» финан-
сировался и в прошлом году. 
Энергичная дама, которая 
в Вентспилсской баптист-
ской общине руководит и 
Объединением женского 
служения, с благодарностью 
и гордостью рассказывала о 
том, что ради существова-
ния лагеря ежегодно своим 
временем жертвуют десят-
ки молодых волонтеров и 
специалистов, так как мно-
гие из них на работе специ-
ально берут выходные или 
проводят здесь часть своего 
отпуска. 

 «У нас не хватает денег, 
чтобы оплатить их труд. И 
даже если бы они были – это 
такая работа души, которую 
невозможно измерить день-
гами», – сказала организа-
тор лагеря. Она сама вместе 
с дочерью Даце Бондаре – 
яркий пример бескорыстия, 
ведь в свое время они, стре-
мясь найти выход из соб-
ственной сложной ситуации 
с детьми, с помощью осно-
вания «Спекавотс» и органи-
зации лагеря в Пелчи смогли 
принести облегчение и дать 
надежду десяткам семей по 
всей Латвии. 

Летний лагерь в Пелчи посещают президент Латвии Раймондс Вейонис с супругой Иветой,  
которая является патронессой многих проектов, связанных с образованием и  
поддержкой детей с особыми нуждами.


